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A 
legnagyobb örömmel lá-
togatunk el minden évben 
kerületünk legidősebb 

polgáraihoz, a „Százasok klubjának” 
tagjaihoz. Valahogy mindannyiunk 
számára reményt ad, hogy még itt, a 
nagyváros szélén is igazán hosszú 
életet lehet élni, s akad, aki több 
évvel a századik életéve felett is 
jó egészségnek örvend. 

A tél utolsó napjaiban köszöntöt-
tük Rákospalota legidősebb  asz-
szonyát, Vendég Ferencnét, Terike 
nénit a 103. születésnapja alkalmá-
ból. Az erre az alkalomra kiállított 
díszoklevelet és az ajándékokat 
Hajdu László polgármester adta át 

az ünnepeltnek, az önkormányzat 
és a polgármesteri hivatal nevében.  
Dr. Nagy Antal jegyző, Márkus Éva, 
a szociális osztály vezetője, és Mi-
hályi Zoltán, a szociális bizottság el-
nöke is eljött, hogy – az évek során 
lassan már meghitt ismerősként – 
szeretettel gratuláljon. 

Terike néni lányával, Klárikával 
él, aki maga is már a 78. évében 
jár. 

Édesanyja nevében köszönetet 
mondott azért a sokféle gondosko-
dásért, amellyel a kerület segít az 
idős emberek ellátásában. Előfor-
dult, hogy egészségi állapota vagy a 
lakásfelújítás miatt átmenetileg nem 

tudta volna édesanyját ellátni, így 
hatalmas könnyebbséget jelentett 
számára, hogy ezekben az idősza-
kokban néhány hétre az Erdőkerülő 
utcai idősotthon vállalta el Terike 
néni gondozását. - Nehéz évünk 
volt a tavalyi, sokat jelentett minden 
segítség – mondta – amíg nem 
voltam érintett, nem is gondoltam 
volna, milyen szinten gondoskodik 
az önkormányzat az időseiről”. 

Terike néni ma, 103. születés-
napján is derűs, barátságos, nyi-
tott. 

Egy orvosi csoda: alig több, mint 
egy hete jött csak ki a kórházból, 
ahol szívritmuszavarai miatt pace-
makert ültettek be szíve segítésé-
re. Ezt a beavatkozást ugyanolyan 
jól viselte, mint a néhány évvel ko-
rábbit, amikor 98 éves korában a 
szürkehályogműtétet végeztek a 
szemén. Lánya, ma már csak azt 
sajnálja, hogy – a műtéttől félve – 
Terike néni nem végeztette el koráb-
ban a csípőprotézis műtétet is, mivel 
így csak járókerettel tud járni. Ennek 
ellenére általános jó egészség-
nek örvend, ha nehezen is, de jár, 
igyekszik ellátni magát.

Vendég Ferencné egyszerű, dol-
gos életet élt. Asztalos férje korán 
meghalt, özvegységre jutva, két 
lányával maradt egyedül a háború 
után. Dadusként, takarítóként illetve 
a konyhán dolgozott a Szent Korona 
utcai (korábban Lenin úti) óvodában, 
és immár 75 éve lakik ugyanabban 
a lakásban. Gyermekeit becsület-
tel felnevelte – sajnos, egyik lánya 
meghalt – de unokái és most már 
dédunokái is köszönthetik. 

Isten éltesse még nagyon sokáig 
körünkben!

Kiss Domokos kerületi díszpolgár 
Megszentelt szó című könyvének 
bemutatóját tartották március else-
jén az Arany János utcai Magyar 
Sáfárság templomban. A Budapest 
Rákospalota – Újvárosi Református 
Egyházközség alapítványa, a Szabó 
Miklós lelkipásztor szellemi hagya-
tékát őrző alapítvány tisztelettel és 
szeretettel emlékezett az egyház-
község egykori lelkipásztorára, Kiss 
Domokosra hazahívásának második 
évfordulóján.

Áhítatot tartott Páll László, egykori 
évfolyamtárs, Kálvin téri lelkipásztor. 
A kötetet Dr. Zsengellér József tan-
székvezető, egyetemi tanár mutat-
ta be. Közreműködött Illyés Zsuzsa 
(fuvola), Kiss Domokosné Tóth Éva 
(hegedű), Teleki Miklós (orgona), va-
lamint az egyházközség kórusa. A 
könyvbemutató után szeretetvendég-
séget tartottak az egybegyűlteknek.

Hosszú tanulmányt kellene szánni 
arra, hogy Kiss Domokos igehirdeté-

sei 25 esztendő alatt mennyi válto-
záson mentek keresztül, és hogyan 
kerül egyre inkább előtérbe a mai 
ember megszólításának legegysze-
rűbb útja, a köznapi nyelv alkalma-
zása, de mégsem közönséges mó-
don, hanem szinte versszerűen.

Kiss Domokos ennek volt utánoz-
hatatlan mestere. De mégsem akart 
mester lenni, hiszen senki másról, 
csak a Mesterről akart szólni. Ez a 
könyv hálás emléket állít az igehir-
detőnek, bár feltehetően ez ellen ő 
tiltakozna a leginkább. Hiszen szá-
mára az emlékezés döntő módon 
emlékeztetést jelentett - emlékez-
tetést egy könyvre, mely tanúságot 
tesz egy másik könyvről (Jelenések 
5,5-7), és „abban a könyvben rólad 
is szó van: a megváltásodról, az 
örök életedről, üdvösségedről. A 
Feltámadott ajándékáról.” – részlet 
Dr. Szabó Istvánnak a Duna-melléki 
Református Egyházkerület püspöké-
nek könyvajánlójából.

Mozogni kell, mert mozogni jó, 
felfrissíti a lelket, és fittebbé teszi 
a testet. Sajnos, minden korosztály 
számára használható sportpálya 
nincs sok a kerületben. Ezt a hiányt 
„orvosolandó” az önkormányzat el-
határozta, hogy ifjúsági és sport-
parkot épít Újpalotán az Erdőkerü-
lő utca mögötti területen. 

A terveket egy lakossági fórum 
keretében mutatták be a helyieknek, 
ezt követően pedig ismertették a 

kerületi nyugdíjasház bővítésé-
nek részleteit is.

A sportpálya tervéről Németh 
Tibor, a városüzemeltetési osztály 
vezetője elmondta, hogy a parkot 
az önkormányzat fogja működtetni a 
jövőben. Az előzményekről elmond-
ta, hogy eredetileg két helyszínt je-
löltek ki a sportpálya megépítésére, 
az egyik az Erdőkerülő utca mögötti 
terület, a másik pedig a Kovács Kál-
mán tér volt. Kiderült azonban, hogy 

az utóbbi területen nem lehet felépí-
teni a parkot, mert azt közlekedési 
célra kell fenntartani. A pálya ter-
veztetése előtt felmérték a lakossági 
igényeket, továbbá a terület felhasz-
nálásának lehetőségeit és termé-
szetesen az önkormányzat anyagi 
lehetőségeit is végiggondolták. A 
terveket a Neogrády Műkertész Kft. 
készítette el, és a lakossági véle-
ményezés után a műszaki bizottság 
tárgyalja majd.

Németh Tibor kitért arra, hogy 
az 1.140 négyzetméteres aszfaltos 
terület jelenleg nagyon rossz álla-
potú, kerítését pedig már korábban 
lebontották. Az elképzelés szerint 
két rekortan  (a ma létező legmoder-
nebb térburkolatok egyike) borítású 
szabványos teniszpályát alakíta-
nának ki. A parkban helyet kapnak 
külterületi sporteszközök, például 
fekvenyomópad, evezőpad, görkor-
csolyapálya, továbbá streetball pa-
lánk és mászófal. 

A sportszerek mindegyike idő-
járásálló, külterületen használható 
eszköz, alájuk pedig ütéscsillapító 
burkolatot raknának le. A pihenést 
szolgálják majd a padok és az aszta-
lok, valamint egy kisebb pavilon is.

A tervismertetés után a helyiek 
elmondhatták véleményüket. El-
hangzott többek között, hogy ha 
a bemutatott terv szerint építenék 
meg a két teniszpályát, akkor azok 
túlságosan közel kerülnének egy-
máshoz, és a játékosok zavarnák 
egymást. Javasolták, hogy a pálya 
köré épüljön labdafogó háló, és az 
is elhangzott, hogy a kosárlabdapa-
lánkot ne közvetlenül a teniszpálya 
mellé építsék meg. Felvetődött az 
is, hogy a kamaszparkot inkább 
a teniszpályáktól távolabb alakít-
sák ki, mivel többen annak a véle-
ményüknek adtak hangot, hogy a te-
nisz koncentrációt igénylő, csendes 
sport, amit csak nyugodt körülmé-
nyek között lehet játszani. Javasol-
ták még egy ivókút kialakítását is és 
szóba került a közvilágítás kérdése. 
Felvetődött még, hogy az izületeket 
kímélő rekortan borítás helyett in-
kább olcsóbb aszfaltburkolatot kap-
jon a teniszpálya. 

A park őrzésének kérdése is fel-
merült a hozzászólások során.

Németh Tibor válaszából kiderült, 
hogy már megtalálták a műszaki 

megoldást a 100 luxnyi világítás ki-
építésére. A területet természetesen 
őriztetni fogják a park kialakítása 
után. A költségekről az osztály-
vezető elmondta, hogy körülbelül 
30 millió forintba kerül a pályák 
megépítése és a költségvetésben 
biztosított előirányzat függvényében 
valósul meg.  

Ha azonban nem lesz elegendő 
fedezet, akkor több lépcsőben épí-
tik meg a parkot, akár úgy is, hogy 
csak jövőre fejezik be. A jelenlévők 
többsége kifejezte azt az igényét, 
hogy a teniszpályák funkcionálisan 
különüljenek el a sportpark egyéb 
részeitől.

A sportpark terveinek bemutatása 
után dr. Gregorits Ferenc, a Palota 
Holding Zrt. igazgatója ismertette a 
nyugdíjasház bővítésének tervét. 
Az előzményekről elmondta, hogy 
egyre nagyobb igény mutatkozik a 
férőhelyekre, mivel az egyedül élő 
idősek a házban biztonságban érzik 
magukat. 

A tervek szerint a 44 lakáshoz még 
körülbelül 73 lakást építenének a 
fejlesztés keretében. Kialakítanának 
új közösségi tereket, recepciót és 
akadálymentesítenék az épületet. 
Azok a szolgáltatások, amelyeket 
eddig a házon kívül tudtak idénybe 
venni az idősek, a bővítés után he-
lyet kapnának az otthonon belül. Az 
építkezés várhatóan egy évig tart, 
de a lakóknak nem okoznak kényel-
metlenséget a munkálatokkal.

A költségekről dr. Gregorits Fe-
renc elmondta, hogy a bővítés kö-
rülbelül 500 millió forintba kerül, 
amihez megpróbálnak pályázati 
pénzeket is szerezni. A kivitelezés-
hez szükséges tervek elkészítése 
után közbeszerzési eljárást írnak ki 
az építési munkákra. A kibővítetett 
nyugdíjasházat a Palota Holding Rt. 
üzemelteti majd.

SPORTPÁLYA MINDEN KOROSZTÁLYNAK
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Önkormányzat Polgármesteri Hivatal
XV. kerület, Bocskai u. 1-3.

Telefon: 305-3100

www.bpxv.hu
Zöld szám: 06-80-203-804

Ügyfélfogadás
HAJDU LÁSZLÓ

egyéni országgyûlési képviselô,
polgármester

Elôzetes bejelentkezés alapján a XV. kerületi 
Polgármesteri Hivatal (XV. kerület, Bocskai u. 1-3.)

112. számú tárgyalójában, minden hónap 
elsô csütörtökén 13.30 és 17 óra között.

Bejelentkezés nélkül 
– ünnepnap és szabadság kivételével – 

minden héten csütörtökön 17 órától, 
amíg a folyosón ügyfél vár, az Újpalotai Közösségi 

Házban, a Zsókavár utca 15. szám alatt.

A Polgármesteri Hivatalban tart 
fogadóórát:

Dr. Pálinszki Antal
alpolgármester

Minden hónap elsô hétfôjén 13.30 - 17 óráig

Király Csaba
alpolgármester

Minden hónap elsô hétfôjén 13.30 - 17 óráig

Gyurcsánszky János
alpolgármester

Minden hónap negyedik hétfôjén 13.30 - 17 óráig

KISS PÉTER
egyéni országgyûlési képviselô

A Polgármesteri Hivatal 112. számú tárgyalójában,
minden hónap utolsó szerdáján 16.30 órától.

Küldeményeket a polgármesteri hivatal
postaládájában lehet elhelyezni.

Dr. Nagy Antal 
jegyzô

Minden hónap második hétfôjén 13.30 - 18 óráig
a Polgármesteri Hivatalban.

Dr. Herczeg Julianna
aljegyzô

Minden hónap negyedik hétfôjén 13.30 - 18 óráig
a Polgármesteri Hivatalban.

Az önkormányzati tisztségviselôk ügyfélfogadására 
fogadónaponként max. 15 ügyfél kaphat sorszámot. 
Az idôpontok   a bejelentkezések sorrendjében az év 

végéig elôre kiosztásra kerülnek. 
Jelentkezni lehet:  félfogadási idôben a Polgármesteri 

Hivatal ügyfélszolgálati irodáján.

A  Polgármesteri Hivatal
ügyfélfogadási ideje:

hétfôn: 13.30 - 18.00 óráig
szerdán: 8.00 - 16.30 óráig
pénteken: 8.00 - 11.30 óráig

Az ügyfélszolgálati iroda
XV. kerület, Szôcs Áron u. 6–10.

Telefon: 305-3268, 305-3103

Ügyfélfogadás:
hétfôn: 8.00 - 18.00 óráig
kedden: 8.00 - 16.30 óráig
szerdán: 8.00 - 18.00 óráig

csütörtökön: 8.00 - 16.30 óráig
pénteken: 8.00 - 12.30 óráig

Okmányügyi osztály
XV. kerület, Bocskai u. 1-3.

Telefonszámok:
Gépjármûvekkel kapcsolatos ügyintézés 305-3289

Vezetôi engedély:  305-3276
Egyéni vállalkozói igazolványok: 305-3266

Személyazonosító és lakcím igazolvány: 305-3275

Ügyfélfogadás:
hétfô: 8.30 - 17.30,  szerda: 8.00 - 16.00
csütörtök: 8.30 - 14.30,  péntek: 8.00 - 11.30

Kihelyezett információs iroda
Pólus Center

XV. kerület, Szentmihályi út 131.
Vasárnap kivételével a hét minden napján 

10.00 - 19.00 óráig tart nyitva.
Telefon: 410-6381

Rákospalota, Pestújhely és 
Újpalota polgárainak lapja

Fôszerkesztô: Fehér István

Szerkesztôség:
1153 Budapest, Bocskai u. 1–3.

Telefon: 305-3109     Telefon/fax: 305-3130
Fotó: Varga Gábor

Meg nem rendelt kéziratokkal, fotókkal, 
nem foglalkozunk, nem őrizzük meg, 

és azokat nem is küldjük vissza. 
A hirdetések tartalmáért  

felelősséget nem vállalunk!

Hirdetésfelvétel:
419-2952, 06-20-310-7717, 259-0511 

06-20-934-1257, 06-30-557-9247

Kiadó és nyomda: Egri Nyomda Kft.
3300 Eger, Vincellériskola u. 3.

Telefon: 06-36-510-340
Felelôs vezetô: Kopka László

Terjeszti a 3 Profi Kft.
Telefon: 450-1846

Városházi Napló

A kerület tisztségviselői a média képviselői előtt adtak tájékoztatást a képvise-
lők által elfogatott fontosabb határozatokról.

A monstre hosszúságú testületi ülés legfőbb eredménye volt, hogy a képvise-
lők többsége elfogadta a kerület 2009. évi költségvetését. Erről Hajdu László 
polgármester mondta el a véleményét, de előtte még az alpolgármesterek érté-
kelték a szakterületüket érintő előterjesztéseket. 

- Elsőként egy rendeletmódosítást emelnék ki – kezdte a mondandóját 
Gyurcsánszky János alpolgármester. 

- A Kerületi Városrendezési és Építészeti Szabályzatról (KVSZ) tavaly április-
ban alkotott a testület rendeletet. A mostani, februári ülésen ezt módosítottuk. 
Erre azért volt szükség, mert időközben változott a törvényi háttér, és ezeket 
a változásokat nekünk is át kellett vezetnünk a saját rendeletünkbe. Úgy vélem, 
a módosítás révén sok tekintetben egyszerűsödött az építési szabályzat. A 
KVSZ módosítását nem fejeztük be. Az új főépítész, Montvai József ugyanis 
feladatául kapta, hogy három hónapon belül készítse elő a további szakmai mó-
dosítás tervezetét. Terveink szerint a KVSZ témaköre júniusban, de legkésőbb 
szeptemberben kerülhet újra a testület elé.

Gyurcsánszky János az önkormányzat 2008. évi közbeszerzési eljárásait 
értékelő előterjesztést elemezte. Elmondta, törvény írja elő a polgármesterek 
számára, hogy az általuk irányított önkormányzat közbeszerzési eljárásairól 
évente beszámoljon a közigazgatási hivatal felé. 2007-ben a kerület 480 millió 
Ft értékben írt ki közbeszerzést, és ezt az összeget az önkormányzatnak 
tavaly már sikerült közel megdupláznia. 

Az eljárások törvényességét jelzi, hogy sem a közbeszerzés résztvevői, sem a 
felettes szervek nem illették kritikával azokat. Az Állami Számvevőszék három 
éve vizsgálta a kerület beruházásait, és mindent rendben talált. Az alpolgármes-
ter hozzátette, 2009-ben a tavalyi évhez hasonló közbeszerzési eljárás lefolyta-
tását tervezi a kerületi önkormányzat.

- Fontos döntés volt, hogy a romló gazdasági helyzet ellenére az önkormány-
zat idén is támogatni kívánja a lakásfelújításokat. Erre a tavalyi évhez hason-
lóan idén is 30 millió Ft-ot különített el a testület. 

A kamatmentes támogatási rendszer feltételei is bővültek, most már a há-
zon belüli egyéb helyiségek – szeméttároló, közös helyiségek – felújítására is 
nyújthatnak be pályázatot az érdeklődők. Ez a döntés különösen azért is fontos, 
mert a három éve tartó Panel Plusz Program népszerűsége folyamatosan nő. Az 
első évben még csak két épület kapott 72 millió Ft támogatást, a másodikban 
már 17 épületre költött az önkormányzat közel 300 millió Ft-ot, idén pedig már 
27 lakóközösség jelezte részvételét ebben a programban. A társasházakra 
500 millió Ft-ot, a saját ingatlanjainkra pedig 50 millió Ft-ot különítettünk el.

Örömmel számolt be arról, hogy a kerületfejlesztési programba a magántőkét 
is sikerül bevonnia az önkormányzatnak. Ez elsősorban annak köszönhető, 
hogy komoly fejlesztések előtt áll a kerület. A Szentmihályi út mellett a tervek 
szerint 3.700, a Fóti út mentén 900-1.000 lakás, míg a régi Növényolajgyár terü-
letén 1.200 új lakás épülne. Az önkormányzat előrelátó módon területrendezési 
szerződéseket kíván kötni a beruházókkal. Ennek első állomására a mostani 
testületi ülésen került sor, amikor a képviselők arról döntöttek, hogy a Növény-
olajgyár területén a beruházóval ilyen szerződést köthet az önkormányzat. A 
vállalkozó ebben azt vállalja, hogy egy száz férőhelyes bölcsődét és óvodát épít, 
körzeti orvosi rendelőt, gyermekorvosi rendelőt biztosít, hozzájárul a körzetes 
iskola bővítéséhez, játszóteret, parkot alakít ki, valamint revitalizálja a Szilas-
patakot. E területrendezési vállalás értéke körülbelül 1,5 milliárd Ft-ra tehető.

A testület 2008-ban döntött arról, hogy a II. világháború palotai és pestújhelyi 
áldozatai emlékére egy emlékművet állít a kerületben. A helyszín kiválasztása 
érdekében egy előkészítői munkacsoportot hozott létre, ebben közéleti szemé-
lyek, művészek, iskolaigazgatók is helyet kaptak. A csoport három helyszínt, a 
Közvágóhíd teret, a Czabán Samu teret és a Wágner Manó teret javasolta, ezek 
közül a testület az utóbbi kettőt támogatta. A végleges helyszín kiválasztása, 
illetve a pályáztatás előkészítése érdekében húszfős munkacsoportot hoztak 
létre, Németh Angéla, a MOS Bizottság elnökének vezetésével. A meghívásos 
pályázat résztvevőire a Magyar Nemzeti Galéria tesz majd javaslatot. Úgy 
tervezzük, hogy hat-nyolc művészt kérünk fel a pályázaton való részvételre.

Dr. Pálinszki Antal alpolgármester a 2008. évi önkormányzati rendezvények 
értékelését, és a 2009. évi rendezvénynaptárt tartalmazó javaslatot elemezte.

- Ezt a napirendi pontot is hosszú vita előzte meg. Az önkormányzat minden 
évben nagy hangsúlyt helyez a nemzeti ünnepek, a kerületrészek évfordulóinak, 
illetve a történelmi, irodalmi személyek jubileumának megünneplésére. Ettől a 
2009-es évben sem szeretnénk eltérni. Újpalota a 40. évfordulójához, Pestújhely 
pedig a centenáriumához érkezett. Emellett idén ünnepeljük Kazinczy Ferenc-
nek, a nagy nyelvújítónk születésének 250. és Radnóti Miklós születésének 100. 
évfordulóját. Az idei tervek között is szerepel a kerületi gyerekek Mikulás napi 
cirkuszlátogatása, a pedagógus-, a Semmelweis- és a köztisztviselők napjának 
megünneplése. Újdonság lesz, hogy kerületünk is ott lesz a (testvérvárosunk), 
Berlin Marzahn-Hellersdorf által rendezendő virágünnepen, ahol magyar 
napok is lesznek. A tavaszi eseményen várhatóan sokan képviselik majd kerüle-
tünket, hiszen igazi magyar gasztronómiai bemutatót, fotókiállítást, táncos- ze-
nés produkciót is szeretnénk magunkkal vinni.

Elmondta, hogy az önkormányzat mellett a kerületi intézmények is rengeteg ün-
nepséget rendeznek. Az idei év újdonsága, hogy valamennyi XV. kerületi programot 
magában foglaló négynyelvű eseménynaptár kiadását tervezi az önkormányzat.

Király Csaba alpolgármester két előterjesztést értékelt. Az egyik a fiatal há-
zasok első lakásvásárlásának önkormányzati támogatását tartalmazó rende-
letmódosítása volt. 

- A módosítást nem a támogatandók körének, illetve a támogatás összegének 
csökkentése indokolta, hanem a támogatások célirányosabbá tétele miatt volt 
szükség a módosításra. Az 59 millió Ft-os támogatási összeg megegyezik a 
tavalyival. A tapasztalatok azt mutatták, ekkora összegnek elégnek kell lennie. 
Korábban minden fiatal házas 350 ezer Ft-os támogatást kapott, most azonban 
támogatni szeretnék a családokat is. A három, vagy ennél több gyermeket ne-
velő családok 800 ezer Ft-ot, a kétgyerekes családok 600 ezer Ft-ot,  az egy 
gyermekes családok 400 ezer Ft-ot, míg a gyermektelen házasok 200 ezer Ft-ot 
kapnának. Ezen kívül 600 ezer és egymillió Ft közötti kamatmentes kölcsönre 
is lehetőséget biztosít a kerület. A túlvállalások elkerülése érdekében a jövede-
lemhatárokat módosították: a minimum a mindenkori öregségi nyugdíj 180%-a, 
a maximum pedig a 400%-a. Azt is rögzítették továbbá, hogy az önkormányzati 
támogatás csak a maximum 20 millió Ft-ot elérő, vagy az alatt maradó ingatla-
nok vásárlása esetében illeti meg a fiatal házasokat.

Király Csaba elmondta még, hogy a Kontyfa utcai bölcsőde alapító okiratát is 
megváltozatta a testület. 

- Mivel a Hubay Jenő Zeneiskola a Bocskai utcai iskolaépületbe költözött, fel-
szabadult a Hartyán közi épület. Ide a Nevelési Tanácsadót költöztettük át. A 
Kontyfa utcai bölcsődében tehát lehetővé vált az eredeti csoportlétszám vissza-
állítása, ami azt jelenti, hogy hússzal több gyermeket tud felvenni az intézmény. 
Az új bölcsődei csoportszoba egyébként már működik.

Zárásképpen Hajdu László polgármester a 2009. évi költségvetést értékelte. 
- Van költségvetése a kerületnek, amit nagyon nagy eredménynek tartok. Fő-

leg úgy, hogy a számokat sikerült a tavalyi költségvetés szintjén tervezni. 
A XV. kerületben eddig még senkit sem kellett elbocsátani, sehol sem kellett 
a munkaidőt lecsökkenteni, és nem kellett a nem kötelező önkormányzati fel-
adatainkról sem lemondani. Van egymilliárd forintnyi szabad pénzünk a fej-
lesztésekre, és van 1,5 milliárd forintos hitellehetőségünk, amelyet, ha akarunk, 
felhasználunk. 

- A 2009-es költségvetés elé tartozik a 2008-as év pénzügyi lezárása. A tes-
tületi ülésen elfogadtuk a tavalyi költségvetés IV. számú módosítását is. Ez a 
zárszámadás előtti utolsó változtatás volt, melynek oka a késleltetett állami nor-
matív támogatás bevezetése a bevételek közé. Ugyancsak most derült ki, hogy 
hiánnyal vagy plusszal zártuk-e a tavalyi évet. Jó hírem van, 400 millió Ft-ot 
tudtunk áthozni az idei évre. Ez egyébként immár 12 éve rendszeresen így 
van. A XV. kerületben stabilan működnek a közszolgáltatások, és az önként vál-
lalt kiegészítő feladatainkról sem kell lemondanunk. 

- Visszatérve 2008-hoz, a IV. számú módosítás után a költségvetési főössze-
günk 19 milliárd 233 millió Ft-ra módosult, ami rekordösszegnek számít. Nem 
árulok el nagy titkot azzal, hogy 2009-ben az eddigi legnehezebb költségve-
tési időszakunk elé nézünk. A pénzügyi terv elkészítése is sokkal nehezebb 
volt, mint korábban. Minden intézménnyel külön egyeztettünk, körülbelül hetve-
nen vettek részt ebben a munkában. Az induló főösszegünk 16 milliárd 971 millió 
Ft, amely az eddigi legmagasabb induló tőkénk. Ez jó hír, hisz a települések jó 
részében nem ez a jellemző. Az emelkedés azonban így sem éri el az inflációt. 
A költségvetés több működtetés-biztonságot is tartalmaz. 

- Több területen uniós forrásokra pályáztunk. Ilyen például az úgynevezett 
E-önkormányzat (elektronikus ügyintézés), melyre önerő nélkül 50 millió Ft-ot 
nyertünk. Vagy említhetném még az új, negyven fős bölcsődeépítésre kapott 
76 millió Ft-os támogatást, melyhez 10% önrészt kellett biztosítanunk. Bölcső-
deépítésre azért van szükség, mert sok lakás épül a kerületben, sok az új 
beköltöző, ráadásul a környező agglomerációs településekről is idehozzák a 
gyerekeket.

- Az újabb lakóparkoknak köszönhetően várhatóan ismét 100 ezer fölé nő 
majd a kerület lélekszáma, mely miatt az infrastruktúra bővítésére is szükség 
lesz. Ősszel például óvodabővítést is tervezünk. S ha már a támogatásokat 
emlegettük, tegyük még hozzá, hogy körülbelül 90 millió Ft-ot kaptunk egész-
ségügyi műszerek vásárlására. 

- A fejlesztések másik területe az infrastruktúra. A Panel Plusz Programra je-
lentkezők támogatására idén 500 millió Ft-ot kellett elkülönítenünk. Eddig 2.450 
körüli család komfortérzetét és költségcsökkentését tudtuk ennek a programnak a 
segítségével javítani, az újabb 27 pályázó révén ez 5.000 lakással növekedhet. 

- Az év nagy beruházásai közé kell sorolni az uniós pályázatból megvalósu-
ló integrált városfejlesztést Újpalotán. Az 556 millió Ft-os beruházás révén 
megújul a városközpont a Zsókavár utcában. A beruházást egyébként az unió 
456 millió, az önkormányzat pedig 100 millió Ft-tal támogatja. Nyertünk még 104 
millió Ft-ot útépítésekre, ezt az összeget az önkormányzat a maga költségveté-
séből megduplázta. 

- 54 millió Ft-ot kaptunk a kerületi utak szőnyegezésére, mely 12 utca korsze-
rűsítését jelenti. A fővárossal közösen pályáztunk a Nyírpalota utca felújításá-
ra a Szentmihályi úttól a Szerencs utcáig. Úgy vélem, ez szép ajándék lesz a 
születésnapos Újpalota számára. Fontos része a költségvetésnek a magántő-
ke bevonása. Öt év alatt körülbelül 200 milliárdos fejlesztésre, és remélhetőleg 
7.000 új munkahelyre lehet számítani. 

- Eddig csak a szépről, jóról beszéltem. De van az idei költségvetésnek ár-
nyékos oldala, mondhatni kockázata is. A stabilitás feltétele, hogy a helyi adóból 
származó bevétel beérkezzen hozzánk. Ennek pedig az alapja az, hogy mű-
ködjenek a vállalkozások. Egyelőre nem számolunk a cégek megszűnésével, 
az eddigi adatok azt mutatják, a kerületünkben működő vállalatok piaca nem 
csökkent az Európai Unióban.

Rákospalota, Pestújhely és Újpalota önkormányzatának képviselő-testülete 
február 25-ei ülésén 11 pontot vett napirendre. A képviselők az ülés kezdetén 
a január 30-án elhunyt Naszádi Ferenc, a Független Kisgazdapárt volt kerületi 
elnöke, a „Kommunizmus áldozatainak emléke” és a „Bűncselekmények Áldoza-
tai” előtt egyperces néma vigyázzállással tisztelegtek.

- Ezt követően a testület először az önkormányzat 2008. évi költségvetésének 
IV. számú módosításáról döntött.

- Ez után nem kisebb horderejű előterjesztést vitattak meg a képviselők, mint 
a kerület 2009. évi költségvetését. Az indulatoktól sem mentes vita nagyságát 
jellemzi, hogy a képviselők még a szervezeti és működési szabályzaton is mó-
dosítani kívántak. 

A 2009-es költségvetést elfogadta a képviselő-testület. A szavazati arány: 16 
igen szavazat, 8 ellenszavazat, 4 tartózkodás.

- Megtárgyalta, majd módosította a testület a helyi támogatásról és a fiatal 
házasok első lakáshoz jutásának támogatásáról szóló, 2006-ban megalkotott 
rendeletét.

- A Közép-Magyarországi Közigazgatási Hivatal Törvényességi Ellenőrzési 
és Felügyeleti Főosztályának körlevelére reagálva a képviselők felülvizsgálták, 

és módosították a Kerületi Városrendezési és Építési Szabályzatot.
- Döntött a testület a kerületi áldozatok emlékére építendő II. világháborús 

emlékmű helyének kialakításáról szóló pályázatról.
- A Nevelési Tanácsadónak a Kontyfa utcai bölcsőde épületből való kiköltözé-

se miatt módosította a testület az Egyesített Bölcsődék Alapító Okiratát.
- A KVKB javaslatát elfogadva döntöttek a képviselők arról, hogy az önkor-

mányzat a Késmárk utca – Keretövezet nélküli terület – Távvezeték melletti 
terület által határolt kerületrész Kerület Szabályozási Tervének elkészítése ér-
dekében a Kékdunapart Kft-vel kössön szerződést.

- Jóváhagyta a testület az ELTIS 2006 Kft-vel és az IKER Holding Kft-vel a 
volt Növényolajgyár területével kapcsolatban megkötendő településrendezési 
szerződését.

- Ugyancsak elfogadták a képviselők a kerületi társas- és szövetkezeti házak 
részére nyújtott felújítási támogatások 2009. évi pályázati felhívásának jóváha-
gyását indítványozó javaslatot.

- Meghatározta, és elfogadta a testület az önkormányzat 2009. évi rendez-
vény-naptárát, és döntöttek arról is a képviselők, hogy a programokhoz szüksé-
ges pénzösszeget a 2009. évi költségvetésben elkülönítik.

- A képviselők elfogadták az önkormányzat 2008. évi közbeszerzési eljárá-
sairól szóló beszámolót, és felkérték a polgármestert, hogy a vonatkozó tör-
vény alapján az éves statisztikai összegzést a Közbeszerzési Tanácsnak is 
küldje meg.

AZ ÜLÉSTEREMBŐL TUDÓSÍTJUK

ÖNKORMÁNYZATI SAJTÓTÁJÉKOZTATÓ
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Húshagyó kedden, február 24-én tar-
tották meg a Hubay Jenő Zeneiskola 
hagyományos farsangi koncertjét, 
amelyre ezúttal is meghívták a ke-
rület testvérvárosainak zeneiskoláit. 
A palotai Művészeti Központ Hubay 
hangversenytermében rendezett 
közös koncerten Bécs - Liesing ke-
rületéből a Musikschule Alterlaa, 
Donji Kraljevecből a Városi Zeneis-
kola, Mosonmagyaróvárról a Mosonyi 
Mihály Zeneiskola művésztaná-
rai léptek fel a házigazdák mellett. 
A koncerten a főszereplő a klasz-
szikus zene volt, magas színvona-
lú előadásban hallhattunk például 
Mozart zongoraműveket, négykezes 
változatban, illetve furulya, hegedű-
kísérettel, de a komolyzene általá-
nosabban ismert „slágerdarabjai” is 
felcsendültek. 

A Rossini, Schiske, Pirchner, Piazolla, 
Verdi és Suppe zeneszámok mellett 
nagy tetszést arattak a horvát nép-
dalok dzsesszfeldolgozásai. 
Az est második felében a könnye-
debb hangvétel vette át a főszerepet, 
és már a táncművészet is megjelent: 
látványos keleti tánc illusztrálta a 
két szintetizátoron előadott arab 
dalt.  
Az estet a Hubay Jenő Zeneiskola 
tanári zenekarának fellépése zárta. 
Kőrösy Róbert vezényletével példá-
ul Verdi Álarcosbáljából adtak elő 
részletet, és nagy sikert arattak ír 
népzenei összeállításukkal is. A ta-
nár-művészek bebizonyították azt is, 
hogy a humor sem áll tőlük távol: a 
közönség tapsát ráadásként a „Jaj, 
de csúszik ez a banánhéj” vidám 
előadásával köszönték meg.

2009. március 3-án tartotta ülését a 
Kerületi Védelmi Bizottság. A hatfős 
testületen kívül az ülésen meghívott 
vendégként részt vettek a fővárosi és 
kerületi katasztrófaelhárítási, polgári 
védelmi, honvédelmi és rendvédelmi 
szerveinek képviselői is. A tanács-
kozást köszöntőjével dr. Nagy Antal 
jegyző, a KVB titkára nyitotta meg. 
A napirend elfogadása után Hajdu 
László polgármester, a KVB elnöke 
ismertette a bizottság 2008. évi mun-
káját. Beszámolójában jelezte: az el-
múlt évben szerencsére nem történt 
olyan esemény, amely miatt össze 
kellett volna hívni a bizottságot. Az 
egyéb feladatokat a testület tagjai 
saját hatáskörükben látták el. Megíté-
lése szerint a védelemben résztvevő 
szervek szükség esetén felkészülten 
avatkozhatnak be a lakosság ellátá-
sával, élet- és vagyonvédelmével kap-
csolatos feladatok végrehajtásába. 
Fontosnak tartotta, hogy a védelmi 
munka összehangolt és naprakész 
legyen a megelőző, felkészülő és mi-
nősített időszakokban egyaránt.   Ezt 
követően dr. Sebe László nyugalma-

zott vezérőrnagy a Fővárosi Védelmi 
Bizottság titkára ismertette a 2009. 
évre tervezett feladatokat. Kifejtette, 
hogy a védelmi igazgatás centrális fel-
építésű, alá-fölérendeltségi viszony-
ban működő szervek tevékenységére 
épül, ahol a feladatokat a jogszabá-
lyok, vagy felsőbb szervek határoz-
zák meg. Előadásában kitért arra, 
hogy tovább folytatódik a honvédelmi 
törvényben meghatározott feladatok 
ellátásához szükséges adatösszesí-
tés, amelynél fontos szerep hárul a 
kerületi védelmi bizottságok munkáját 
segítő ügyintézőkre, referensekre. A 
tömegrendezvények szervezésekor 

továbbra is kötelező lesz a biztosítá-
si tervek készítése, amelyekkel meg-
akadályozhatják az előre nem látható 
eseményeknél, időjárási helyzeteknél 
bekövetkező tragédiákat, káresemé-
nyeket. Pályázaton befolyt pénzből to-
vább folytatják a védelmi ügyintézők, 
referensek felkészítését, oktatását. 
Kiemelte, hogy a fővárosi és a kerü-
leti védelmi szervek együttműködése 
általában példaértékű és hatékony 
– ez különösen igaz a XV. kerületi 
KVB tevékenységére.  Ezt követően 
dr. Varga A. Tamás, a Palota Környe-
zetvédelmi Kft. ügyvezető-igazgatója 
tartott előadást a gazdasági társaság 
biztonságtechnikai beruházásairól. A 
Kft. profiljába a veszélyes hulladékok, 
az ipari és egyéb tevékenységeknél 
(kereskedelemben, lakossági szolgál-
tatásoknál, és háztartásoknál) kelet-
kező, különleges bánásmódot igénylő 
hulladékok kezelése tartozik. A pre-
zentációval egybekötött előadásban 
bemutatta a cég európai színvonalú, 
nagy felbontású, analizáló készülékeit 
és biztonságtechnikai berendezéseit, 
valamint ismertette a hulladékkezelés 
általuk alkalmazott környezetbarát 
technológiáját. A hozzászólásokban 
a meghívott vendégek bizalmukról és 
együttműködésükről biztosították a bi-
zottságot.  Az ülést a KVB titkára zár-
ta be, amelyet a résztvevők kötetlen 
beszélgetése követett. 

A Polgármesteri Hivatal ügyfélfogadási rendje 
2009. március 27-28-án

A 2009. évi munkaszüneti napok körüli munkarend változás miatt 
a Polgármesteri Hivatal ügyfélfogadási rendje az alábbiak szerint alakul:

2009. március 27. (péntek)
8.00-16.00 óráig ügyfélfogadás 

2009. március 28. (szombat)
8.00-11.30 óráig ügyfélfogadás ügyeletben

Budapest, 2009. március 9.
dr. Nagy Antal jegyző

Új helyen a nevelÉsi tanÁcsadÓ
Kis kupolával koronázott fogadóhelyiség, aula, derűs pasztellszínekkel beren-
dezett terápiás szobák, európai színvonalú sportszoba, kiszolgáló helyisé-
gek, irodák – kívülállóknak is bizalomgerjesztő, esztétikus látvány. A kerületi 
önkormányzat vezetői, az oktatási-nevelési intézmények vezetői, szakemberei 
és a sajtó képviselői februárban örömmel járták be az új helyre költözött kerületi 
nevelési tanácsadó helyiségeit. 
A Kontyfa utcai iskolások remek kis műsorral várták a vendégeket, a szóló zene-
számok után „csengettyűs kórus” következett, majd Nagy Bandó András Példa-
képek című írását hallhattuk arról, hogy mit jelent felnőtté válni egy gyermek-
nek, illetve milyen a felnőttek élete gyermekszemmel.
Az új nevelési tanácsadó elkészültét a képviselő-testület nevében Hajdu László 
polgármester méltatta. – Ünnep a mai alkalom – mondta, hiszen itt egy igazán 
megtérülő befektetés, egy, szó szerint a jövő generációjába fektetett beruházás 
eredményét ünnepelhetjük. Szülőnek lenni nem egyszerű, érteni kell ehhez is, 
hiszen egy szülő nem azzal válik szülővé, hogy megszületik a gyermeke, ha-
nem később, a nevelés hétköznapjai során válik azzá. Ez is egy „szakma,”, jó 
lenne érteni hozzá, de sehol nem tanítják - ezt a hiányt segít pótolni a nevelési 
tanácsadó a családok számára.
A negyvenmillió forintos beruházásból ötszáz négyzetméteres területet alakí-
tottak ki a volt Hubay Zeneiskola régi helyiségeiben. A polgármester elis-
meréssel szólt a Delta Build Kt. színvonalas kivitelező munkájáról, amellyel az 
eredeti panel épület adottságait messze felülmúló, kiváló minőségű, otthonos 
intézmény született. 
Nemcsak az alapterület nőtt meg a Kontyfa utcai, régi nevelési tanácsadó helyé-
hez képest, hanem a lehetőségeik is megsokszorozódtak itt. Hajdu László az 
önkormányzati képviselő-testület nevében sok sikert kívánt az itt dolgozóknak, 
hogy a családok olyan szolgáltatást kaphassanak, amely döntő lesz a későbbi 
sorsukban. 
A nevelési tanácsadó munkatársai nevében Sípos Lilla szólt. Elmondta, hogy 
a magyarországi nevelési tanácsadó hálózat nemzetközi hírű, világszerte el-
ismerésnek örvend. Hazánkban negyven éve kezdődött ez a munka, de a XV. 
kerület az úttörők közé tartozott, hiszen itt idén már 50 éve működik.
Egyre nő az ide kerülő gyermekek száma, körülbelül ezer fiatalt fogadnak évente, 
akik elsősorban nevelési, lelki okokból kérnek segítséget. – A bajba jutott gyer-
mek áll a munkánk középpontjában, és nem lehet jobb befektetés a lelki egészség 
helyreállításánál  – mondta. A kerület új nevelési tanácsadójának avató szalagját 
Hajdu László polgármester és dr. Pálinszki Antal alpolgármester vágta át.

A régi MÁV-telepre új kerületi sza-
bályozási tervet (KSZT) kell készíte-
ni, - ebben minden résztvevő egyet-
értett azon a lakossági fórumon, ahol 
a tervezők ismertették a módosított 
tervet, és ahol a helyiek is elmond-
hatták véleményüket. 

Az elképzelések szerint a képvi-
selő-testület áprilisi ülésén tárgyalja 
majd a telepre vonatkozó új tervet. 
Gergelyi Ferenc tervező elmondta, 
hogy a területet a Fővárosi Önkor-
mányzat helyi védettségűvé nyilvá-
nította a telepen álló 100 éves épüle-
tek karaktere miatt. Az is elhangzott, 
hogy az eredeti telepet korábban 
széttagolta az M3-as autópálya, és 
olyan funkciók is beékelődtek, ame-
lyek nem tartoznak védettség alá. 

A tervben a fővárosi szabályozás-
sal összhangban L7-es besorolást 
kapott a régi MÁV-telep. A lakóépü-
letek felújíthatók, de újak már nem 
emelhetők a telepen. Ez alól csak a 
garázsépítés lehet kivétel.

A kockaházak és a mentőállomás 
területén 9,5 méteres a megengedett 
építménymagasság. A tisztviselőház 
és az óvoda környékén is változnak 
az építési szabályozók: itt 12,5 méter 
a „felső határ” és 35 százalékos a be-
építhetőség.

A tervező hangsúlyozta, hogy azo-
nos jelű építési övezetekben, azonos 
építési paramétereket kell alkalmaz-
ni. Az L7-es telepszerű lakótelepet 
jelöl, de az M3-as mellett új építési 
övezet, irodai, intézményi funkció 
alakult ki, így ezek miatt funkcióvál-
tásra lenne szükség a területen. A 
telepnek ezen a részén magasabb 
építménymagasságot engednének 
meg, ami védené az övezet mögött 
levő épületeket. 

A tisztviselőház, a négy épület és a 
kertészet jelentős zöldfelületű intéz-
ményi övezetté történő átsorolásával 
lehetőséget adnának például egész-
ségügyi, oktatási létesítmények épí-
tésére. Erre annál is inkább szükség 

lenne, mivel a területen nincs elég 
közintézmény. Az intézményi terü-
leti besorolás egyébként nem tiltja a 
lakóház építését sem. A beépíthető-
ség ebben az esetben nem halad-
hatja meg a 25 százalékot, míg az 
építménymagasság maximálisan 7,5 
méter lehet.

Gergelyi Ferenc azt is elmondta: a 
lakosság részéről felmerült az igény 
arra, hogy módosítsák a keretöveze-
ti besorolást, az L7-es helyett L4-es 
átsorolást kapjon a terület. A javas-
latot megfontolták a tervezők, és arra 
a következtetésre jutottak, hogy a 
szintterületi mutatók miatt nem lehet 
átsorolni L4-es övezetbe a területet. 
Felszíni garázs sem építhető a vé-
dett területen, de olyan igen, amelyik 
harmonizál a házakkal. Erre terveket 
kell készíteni, és ezt be kell nyújtani 
elfogadásra a hatóságokhoz.

A tervismertetőn az is elhangzott, 
hogy az elkészített kerületi szabá-
lyozási tervet a tervezők bemutatták 
a regionális tervtanácsnak. A bíráló 
grémiumnak az volt a véleménye, 
hogy a tervben alulhasznosított a 
terület, így jelentősebb beépíthető-
ségre lenne szükség. Az intenzívebb 
beépítés esetén a beruházásokból 
befolyt pénzből rehabilitációs mun-
kát végezhetnének a meglevő há-
zakon.

Montvai József, a kerület új főépí-
tésze a tervismertetés után elmond-
ta, hogy a szabályozási terv a terü-
letre vonatkozó rehabilitációs munka 
előkészítésének része. Ahhoz, hogy 
a területet felújítással is fejleszteni 
tudja az önkormányzat, szükséges 
a szabályozási terv, a rehabilitációs 
terv és a városfejlesztési stratégiai 
megalkotása. 

A tervezők felszólalását követően 
a helyiek mondhatták el véleményü-
ket a hallottakról. A MÁV-telep Ba-
ráti Kör Közhasznú Egyesület több 
ponton kifogást emelt a tervvel kap-
csolatban. Az egyesület képviselője 

többek között elmondta, hogy nem 
értenek egyet az övezeti besoro-
lással. Azt is kifogásolták, hogy a 
tervezésnél nem vették figyelembe 
a magántulajdonban levő lakások-
hoz tartozó kerteket, gazdasági 
udvarokat. Véleményük szerint a 
funkcióváltásról a tulajdonosokkal is 
egyeztetnie kellene az önkormány-
zatnak. Összességében a tervről 
azt gondolja az egyesület, hogy visz-
sza kellene adni átdolgozásra a ter-
vezőknek, és egyben kérik, hogy a 
tervmódosítás elkészítésébe vonják 
be az egyesületet.

A lakosság részéről azt is szó-
vá tették, hogy az M3-as melletti 
zajvédőfal nem megfelelő, megépíté-
se után változatlanul nagymértékű a 
zajszennyezés a telepen. Voltak, akik 
annak a véleményüknek adtak han-
got, hogy a tervezés egy helyben áll, 
a tavalyi tervbemutatáson elhangzot-
takhoz képest semmi sem változott.

Másoknak az volt a véleménye, 
hogy a telep besűrítését, betelepíté-
sét célozza a kerületi szabályozási 
terv. A telep építészeti karakteré-
hez jobban illene az L4-es beso-
rolás, éppen ezért javasolják a KSZT 
övezeti besorolásának módosítását. 

Az elhangzottakra reagálva a ter-
vező elmondta, hogy a keretövezeti 
besorolást a kerületi önkormányzat 
kezdeményezheti a Fővárosi Önkor-
mányzatnál. Ez azért szükséges, 
mert a besorolásra a Fővárosi Sza-
bályozási Keretterv (FSZKT) ad a 
kerületek számára kötelező iránymu-
tatást. A tervezők önkormányzattól 
kapott megbízása viszont a KSZT 
elkészítésére szólt és nem az övezeti 
átsorolás előkészítésére. 

A kerületi szabályozási terv elké-
szítése során a tervezők kizárólag az 
állami alapadatokat használhatják. 
A földhivatali lap csak a telekhatáro-
kat tartalmazza, amin viszont a ter-
vező nem módosíthat. A megoldást 
az övezeti besorolás módosítására 
az jelentené, ha az önkormányzat 
felfüggesztené a KSZT tervezését és 
kérné az FSZKT módosítását.

HIDEG FEBRUÁR – MAGASABB SZÁMLA
A tavalyihoz képest 3 Celsius fokkal hidegebb február miatt magasabb ösz-
szegű számlát kaptak kézhez a távfűtéses házakban élők.
A számítások szerint a külső hőmérséklet egy fokos csökkenése átlagosan 
5-6 százalékos fogyasztásnövekedéssel jár. Így például egy 52 m2-es otthon 
februári távfűtése több mint 30 ezer Ft-ba került.
A Főtáv tájékoztatása szerint a megnövekedett távhőszámlákat a nagyobb 
energiafogyasztás és az elmúlt évi gázáremelkedéseket követő 27 százalé-
kos hődíj-növekedés együttesen okozza. 
A cég, ahogy januárban is, most is kamatmentes részletfizetési lehetősé-
get biztosít az érintetteknek. 
A részletfizetési igényt személyesen az ügyfélszolgálati irodákban, vagy 
telefonon a 06-40-200-108-as számon lehet kérni.

A Széchényi utca  
tavalyi csatornázási munkák 

utáni burkolatfelújítása 
április végéig fejeződik be.

NEMZETKÖZI FARSANGI KONCERT

ÜLÉST TARTOTT A VÉDELMI BIZOTTSÁG

VITÁK, ÉRVEK, MÓDOSÍTÁSOK 
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A  kerületben működő civil szerve-
zeteket Kiss Péter és Hajdu László 
országgyűlési képviselő parlamen-
ti találkozásra, látogatásra hívta. A 
szokásos alkalmak, a fogadóórák és 
a lakossági fórumok mellett ezúttal a 
kancellária-miniszter tárgyalójában 
kaptak lehetőséget arra a képviseltek, 
hogy ügyes-bajos dolgaikat elmond-
ják, kérdéseiket feltegyék képviselő-
jüknek. 

Hajdu László, aki épp a kerületi 
költségvetési tárgyalásokról érke-
zett, azt mondta, igyekeznek szinten 
tartani a civil szervezetek támoga-
tását, de a nehéz helyzetben mind 
nagyobb szükség lenne a szerveze-
tek közti együttműködésre, egymás 
támogatására is. A polgármester-
országgyűlési képviselő a közeljövő-
ben civil egyeztető fórumra invitálta a 
résztvevőket. 

Az ország stabilitásának egyik 
legfontosabb elemét éppen a civil 
szféra, a civil szervezetek adják – 
mondta Kiss Péter, amikor örömmel 
fedezte fel a „legszívósabb”, legré-
gebben működő helyi egyesületek 
vezetőit a vendégek között. 

Bevezető tájékoztatójában az ak-
tuális kérdésről, a válságról beszélt. 
Mint mondta, ez nem csak bennünket 
érint, nem magyar ügy, hiszen világ-
szerte, illetve egész Európában érző-
dik, de itthon kell jól csinálni, hogy a 
lehető legjobban kerüljünk ki belőle. 
„Kormánylátott ember vagyok, sok 
nehéz helyzetben voltunk már, de 
ilyen fokú nehézséggel még nem 
találkoztunk”- hangzott el. A baj 
nagyságára csak egy példa a sok kö-
zül: Angliában a vagyonok 50-60 szá-
zalékkal is leértékelődtek. A magyar 
törekvések ebben a helyzetben egy-

részt arra irányulnak, hogy mielőbb 
az eurózónához tartozzunk, más-
részt, hogy a változásokkal a lehető 
legtöbb munkahelyet és egzisztenciát 
mentsük meg, ezért kell csökkente-
ni a foglalkoztatásra eső terheket. 
Mindez nem megy áldozat nélkül, de 
arra törekednek az ország vezetői, 
hogy az alacsony illetve az átlagos jö-
vedelműek fizetőképességét a lehető-
ség szerint megőrizzék. A túléléshez 
a magyarokra jellemző életrevaló-
ságra, kreativitásra, pozitív értékekre 
igen nagy szükség lesz. Megvan az 
esély továbbra is Magyarország fel-
zárkózására – jelentette ki Kiss Pé-
ter – hiszen mindaz a pénz, energia, 
amelyet az elmúlt években például a 
szociális, oktatási rendszerbe, vagyis 
az emberi szférába fordítottunk, illetve 
amit a gazdaság vérkeringését segítő 
közlekedés, energiarendszer fejlesz-
tésébe tettünk, meg kell, hogy hozza 
az eredményét.

Akadt olyan kérdező civil, aki a 
kétkamarás parlament bevezetését 
ajánlotta, tartva attól, hogy a képvi-
selők létszámának lecsökkentésével 
a pártérdekek fognak dominálni, és 
a civilek érdekképviselete csorbát 
szenved. Erre Kiss Péter nem lát lehe-
tőséget. Egy javaslat a száz leggaz-
dagabb magyar aktívabb bevonását 
javasolta a befektetésekre, mondván, 
ösztönözni kellene őket a magyar 
részvények vásárlására. Kiss Péter 
válaszában elmondta, hogy az effajta 
„milliomosok békekölcsönére” nyilván 
senkit nem lehet kötelezni, legfeljebb 
közös érdekként ajánlani. 

A fogszabályozás lényege
A fogszabályozás a fogak, a foga-
zat és az állcsontok helyzeti eltéré-
seivel foglalkozik. 
Az elváltozások kialakulhatnak 
rossz szokások (ujjszopás, cumi-
zás, helytelen nyelés) következté-
ben, a tejfogak rendellenes váltódá-
sa miatt, illetve örökletes alapon. 
A szabálytalan fogazat az esztétikai 
hátrányok mellett növeli a fogszuva-
sodási hajlamot, elősegíti a fogágy 
betegségeinek kialakulását, és be-
szédhibákhoz vezethet. 
A fentiek alapján láthatjuk, hogy 
sok későbbi betegség kialakulását 
előzhetjük meg az időben elkezdett 
fogszabályozási kezeléssel.

Tekintsük át röviden 
a fogszabályozás menetét:

1. A rendszeres gyermekfogásza-
ti szűrés keretén belül kerül sor a 
fogszabályzásra szorult gyermekek 
szakrendelésre való beutalására. 
Amennyiben gyermeke nem vesz 
részt szervezett szűrésen, akkor 
biztosítsa gyermeke eljutását leg-
alább évente 1-2 alkalommal fogá-
szati szűrésre.
2. A fogakról készített lenyomatok 
és speciális röntgenfelvételek elké-
szítése után végzett mérések alap-
ján történik a megfelelő készülék 
kiválasztása.
3. A készülékek két csoportra oszt-
hatók:
Kivehető: 
színes lemezes készülékek, melyet 
a gyermek maga helyez ki-be a szá-
jába (Legegyszerűbb és egyben a 
legkorábban használható formája 
az ujjszopásról leszoktató ún. pit-
varlemez, mely a szájpitvarban kör-
be futó lágy gumilemez.)
Rögzített: 
a fogakra ragasztott gyűrűk és zárak 
és azokat összekötő ívek kerülnek a 
szájba, melyet az orvos helyez föl 
és távolít el
4. Fogápolás és készüléktisztítás
- a kivehető készüléket fogkefével 
kell használat után átdörzsölni, he-
tente Corega tisztító tbl. segítségé-
vel fertőtleníteni, vízkőteleníteni és 
használaton kívül műanyag doboz-
ban tárolni
- a rögzített készülékek szájba ra-
gasztása után a sok gyűrű, zár, ív 
miatt fokozódik a lepedék megtapa-
dása a fogakon és az említett ele-
mek körül, ezért speciális fogkefe, 

fogköztisztító kefe szükséges akár 
kézi vagy gépi formában (ortho- el-
nevezéssel), kiegészítőként még 
lehet szájzuhanyt és lepedékellenes 
szájöblítőket használni
5. A készülék viselők feladatai
- a készüléket az orvos által beta-
nított módon használni és a hordá-
si időt betartani, csak így érhető el 
bármiféle eredmény, rendszertelen 
hordásnak még káros hatásai is le-
hetnek!
- meghatározott időközönként az el-
lenőrző vizsgálatokon megjelenni, 
- rendszeres ellenőrzés nélkül ké-
szüléket viselni tilos, súlyos mellék-
hatások alakulhatnak ki
- ha bármilyen rendellenesség je-

lentkezik a készülék hordásakor, so-
ron kívül szakorvoshoz kell fordulni
- a kivehető készülék sérülése (dró-
tok, műanyag részek) törése esetén 
a gipszmintát, a készüléket és a ga-
rancia papírt kell leadni, hogy javí-
tásra tudjuk küldeni
- ha a felragasztott elemek megla-
zulnak, leesnek telefonon be kell je-
lenteni, hogy meg tudjuk rendelni a 
szükséges elemet a technikáról
Reméljük, a fenti rövid tájékoztató 
segítségével kicsit közelebb hoztuk 
Önökhöz a fogszabályozás fontos-
ságát. 
Szeretettel várjuk gyermekét, ha 
fogszabályozásra van szüksége. 
A régi pácienseinknek kitartást és 
szépülést!

A fogszabályozás munkatársai 
XV. ker. Bezsilla Nándor u. 29.

Tel.: 416-5539

F E L H Í V Á S
a kerületben működő társadalmi szervezetek, egyesületek, 

magánszerveződések, kerületi lakosok részére
A Budapest Főváros XV. ker. Önkormányzat Képviselő-testületének 3/2004. (II.5.) ök. 
rendelet IV. fejezete rendelkezik a „Kerület Jövőjéért” díj adományozásának rendjéről.

A „Kerület Jövőjéért” díj
- az egészségügy, a szociális és családvédelem,
- a nevelés-oktatás, a művelődés és a sport,
- a köz érdekében, a közösségért végzett tevékenység,
- a vállalkozás, a városrendezés, a közrend és közbiztonság, a környezetvédelem és a 
közigazgatás területén a Budapest Főváros XV. kerület fejlődése, valamint polgárainak 
érdekében kifejtett példamutató és szakmailag kimagaslónak értékelhető tevékenységéért 
adományozható.
A díjra ajánlást tehetnek a kerületben működő társadalmi szervezetek, egyesületek, ma-
gánszerveződések, a kerületi lakosok. A rendeletben foglaltaknak megfelelően az aján-
lást – indoklással együtt, a terület pontos megjelölésével – 2009. március 31-ig lehet a 
Polgármesteri Hivatal Humánpolitikai Irodájához (1153 Bp., Bocskai u. 1-3. I.em./123.) 
eljuttatni. A javaslathoz szükséges nyomtatvány a hivatal honlapjáról a felhívás menü-
pontból letölthető.

Hajdu László polgármester

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
6 lakásos vagy ennél nagyobb társas, illetve szövetkezeti lakóépületek felújítására

A Budapest Főváros XV. kerületi Önkormányzat Képviselő-testülete pályázatot hirdet, 
a XV. kerületi 6 lakásos vagy ennél nagyobb társas, illetve szövetkezeti lakóépületek 
közös tulajdonban álló épületrészei felújítási munkáinak kamatmentesen visszatérítendő 
támogatására.

PÁLYÁZATI FELTÉTELEK:
1. A pályázaton azok a XV. kerületi 6 lakásos vagy ennél nagyobb társas, ill. szövetkezeti 
házak vehetnek részt, ahol az önkormányzati tulajdoni hányad nem éri el az 50 %-ot.
2. A támogatás a következő célokra igényelhető:
• homlokzat,    • tető, tetőszerkezet, héjalás, kémények,
• födémek, függőfolyosók, erkélyek, szerkezeti elemek,
• felvonók,     • bejárati ajtók, lépcsőházi közös terek
• az alapító okirat szerint közös tulajdonban lévő gépészeti és elektromos vezetékhálózat 
részleges, vagy teljes felújítása.
• akadálymentesítés kialakítása
• szemétledobók  • közös tulajdonban lévő szellőzőrendszerek
3. A támogatás jellege és nagysága:
A ténylegesen igénybe vett támogatást az Önkormányzat legfeljebb öt évig terjedő időtar-
tamra, kamatmentes, havi egyenlő részletben történő visszafi zetési kötelezettség vállalá-
sa mellett, felújítási támogatásként biztosítja, melynek nagysága a pályázat elbírálásakor 
elfogadott felújítási összköltség maximum 50 %-a. Egy társasháznak nyújtandó támoga-
tás felső határa 3 millió forint.
4.  A támogatás nyújtásának feltételei:
• A társas illetve szövetkezeti háznak rendelkezni kell a felújítási összeg minimum 
50%-ával.
• A lakóépület által biztosított felújítási összeget a lakóépület részére a számlakezelő 
banknál vezetett számlán elkülönítve kell elhelyezni, és az ezt igazoló dokumentumot az 
Önkormányzatnál be kell mutatni.
• A pályázó bankszámlájára szóló azonnali beszedést engedélyező meghatalmazást ad át 
az Önkormányzatnak, melyet az eljuttat a számlavezető pénzintézethez.
• A támogatást nyújtó a támogatás összegére meghatározott törlesztő részlet fi zetésének 
elmaradása esetén az elmaradás után a Ptk-ban rögzített kamat kerül felszámításra.
• A költségvetésben szereplő összeget meghaladó mindennemű kiadás 100 %-a a társas 
illetve szövetkezeti házat terheli.
• A pályázat elnyerése esetén az Önkormányzat a társas illetve szövetkezeti ház elnökével 
együttesen megállapodást köt. A felújítási munkákra a kivitelezővel a társas illetve szö-
vetkezeti ház közössége köt szerződést.
5. A támogatást nyújtót megillető jogok:
• az építkezés folyamatának mindenkori ellenőrzése,
• a támogatás felhasználásával kapcsolatos nyilvántartások, számlák, bizonylatok áttekintése,
• minden olyan okiratba történő betekintés, amely a szerződés teljesítését érinti,
• felújítási alap számlaegyenlegének a támogatás nyújtásának időtartama alatti folyama-
tos ismerete.
6. A pályázat szükséges mellékletei:
a) A lakóépület főbb adatai
b) Közgyűlési jegyzőkönyv, amely tartalmazza:
• A lakóépület pályázatra való jelentkezését.
• A felújítási munkák megnevezését és költségirányzatát (vállalkozói árajánlat),
• A közgyűlési határozatot, melyben a közgyűlés résztvevői minimum 2/3-a elfogadja a 
felújítási pályázaton való részvételét,
• a közgyűlés által a 3 árajánlat közül kedvezőbbként elfogadott költségvetést, amelyben 
külön tételként szerepel a felújításra eső előirányzat,
• homlokzat felújítás esetén fénykép az épületről.
• Nyertes pályázat esetén, építési engedély köteles munkálatok kapcsán, jogerős építési 
engedélyt kell benyújtani a szerződés megkötése előtt.
7. Az elbírálás szempontjai:
• a pályázat alaki megfelelősége,  • a tervek megalapozottsága,  • városképi szempontok, 
Elbírálásnál a Bizottság a következőket preferálja:
- élet és balesetveszély elhárítás,     - épület állag gyors romlásának megakadályozása,
- energiatakarékos felújítás, kivitelezés, 
- öt évnél rövidebb visszafi zetési futamidő vállalása,
- a 2008-2009 panel-plusz programban részt vett társas- és szövetkezeti házak — állami 
támogatás elnyerése esetén — ezen támogatásban nem részesülhetnek.
A pályázat érvénytelennek minősül a szükséges tartalmi kellékek hiánya esetén. A kiíró fenn-
tartja a jogot, hogy ilyen esetben a pályázók részére hiánypótlási lehetőséget biztosítson.
8. A pályázat elbírálása:
A pályázatot az Önkormányzat Kerületfejlesztési, Városüzemeltetési és Környezetvédelmi 
Bizottsága bírálja el, melynek eredményéről a résztvevőket írásban értesíti. Felhívja azon-
ban a pályázók fi gyelmét, hogy az előírt feltételek megléte esetén sem jelenti feltétlenül 
a támogatási igény teljes kielégítését, annak mértéke függ a rendelkezésre álló pénzügyi 
forrás nagyságától.
9. Pályázati kiírás:
Kihirdetés időpontja: a Városházi Naplóban való megjelenés napja: 2009. március 23. 
Beadási határidő: 2009. május 25. (hétfő)  18.00 óra 
Beadás helye: Polgármesteri Hivatal Alpolgármesteri titkársága 
1153 Budapest, Bocskai utca 1-3. A épület I. emelet 111.
Elbírálás határideje: 2009. június 16. (kedd )
Kihirdetés módja: Hivatalosan a Városházi Naplóban, és írásban.
10. A pályázat érvényessége:
Az eredményhirdetés levélbeni közlésének kézhezvételétől számított egy éven belül a 
kivitelezést be kell fejezni.

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
„Virágos Kerületért 2009.”

Budapest Főváros XV. kerületi Önkormányzat Képviselő-testületének Kerü-
letfejlesztési, Városüzemeltetési és Környezetvédelmi Bizottsága felhívás-
sal fordul a kerület lakosaihoz, lakóközösségihez, intézményeihez, vállal-
kozásaihoz és gazdasági szervezeteihez, hogy csatlakozzanak a „Virágos 
Kerületért 2009.” versenyhez, pályázzanak.
A pályázat célja kerületünkben a kultúrált, környezetbarát, vendégváró kép 
kialakítása, valamint a hagyományos magyar virág- és kertkultúrák megma-
radásának és fejlesztésének elősegítése. 
Közparkjaink, intézményeink, gazdasági szervezetek, lakóingatlanok udva-
rai, kertjei, a házak erkélyei, környezetünk legyen esztétikusabb, harmoni-
kusabb, zöldebb, virágosabb.
Nevezési határidő: 2009. május 15. 11.30 óra
A pályázat kezdetet: a Városházi Naplóban az első felhívás megjelenésé-
nek időpontja 
Értékelés: 2009. június 15-től augusztus 15-ig
Eredményhirdetés: 2009. október 5. 16.00 óra
Kategóriák:

I. Hagyományos kiskert, haszonkert 
(virágos előkert + veteményes, gyümölcsös, szőlő)

II. Díszkert, pihenőkert 
III. Közösségi kert (társasházi saját tulajdonú)
IV. Legvirágosabb erkély 
V. Leggondozottabb ipari/intézményi terület

Minden kategóriában az első három helyezett pénzjutalomban részesül, az 
első helyezetteket ezen kívül dísztáblával tüntetjük ki.
A pályázatra való jelentkezés történhet: bejelentkezés útján írásban, e-mail-
en a szabo.ilona@bpxv.hu címre, telefonon a 305-3305-ös számon vagy 
személyesen a Budapest Főváros XV. kerületi Polgármesteri Hivatal B épü-
let 235. számú helyiségében.
A pályaművekről digitális fényképfelvételek készülnek. A pályamunkákat 
előzetes szempontrendszer alapján a szakmai területtel foglalkozó civil 
szervezetek javaslatainak figyelembe vételével a Kerületfejlesztési, Város-
üzemeltetési és Környezetvédelmi Bizottság bírálja el.

Tegyük szebbé, virágosabbá kerületünket!

Hajdu László polgármester

TALÁLKOZÁS A PARLAMENTBEN

FOGSZABÁLYOZÁSI ABC
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Részlet a kérd�íves 
felmérés eredményéb�l 

 
T5 – Településfejlesztési Ötletbörze 
- A Településfejlesztési Ötletbörze egy olyan ötletgy�jt� közösségi esemény, 

melynek során egy jól felépített formában, a játékvezet� és a szakért�k 
segítségével tematikusan gondolhatjuk végig a kerület központjának fizikai 
környezetét, struktúráját, jelenlegi arculatát és további fejl�dését, elérni kívánt 
céljait. 

- A játékban résztvev� 5 csapat játékosai összevethetik ötleteiket a többi 
résztvev�ével, megbeszélhetik a szakemberekkel, a közszféra képvisel�ivel és más 
csoportokkal is. 

- Játékosként és érdekl�d�ként egyaránt számítunk a város lakosságára, civil és 
gazdasági szervezetekre, helyi vállalkozókra, a közintézmények képvisel�ire, 
beruházókra, döntéshozókra, fiatalokra, id�sekre, egyszóval mindenkire!  

T5 – Tervezzen velünk!  

 

KERÜLETFEJLESZTÉSI MELLÉKLET 1.
  

Lapunk most induló mellékletében a kerületben folyó fejlesztésekr�l és távlati tervekr�l szeretnénk 
beszámolni. A szándékunk szerint id�szakosan megjelen� kerületfejlesztési melléklet els� számában egy 
átfogó képet nyújtanánk a jelenleg folyó tervezési munkákról. 
 2008 tavaszán elkészült a kerület Integrált Városfejlesztési Stratégiája, amely az európai uniós városrehabilitációs 
támogatások elnyerésének egyik alapfeltétele. 2008-ban a kerület önkormányzata sikeres pályázatot nyújtott be az integrált 
szociális város-rehabilitációs pályázat els� fordulójában. Az újpalotai Zsókavár utca környékén megvalósuló beruházás 3 nagyobb 
projektet foglal magában: egy panelépület rekonstrukcióját, a közterületek megújítását és az orvosi rendel� épületének teljes 
felújítását. A mintegy 600 millió forintos fejlesztés kb. 80%-a vissza nem térítend� támogatás. A támogatás keretében ún. ESZA-
típusú programok (közösségépít� programok, képzések és események) megvalósítására is sor kerül. 

 

Hosszú távú kerületfejlesztési koncepció 

A kerületfejlesztési koncepció egy hosszú távra, azaz választási ciklusokon átível� és pártpolitikától 
független városfejlesztési alapdokumentum, melynek els�dleges feladata, hogy kijelölje a kerület 
fejlesztésének f�bb irányait, illetve, hogy a közös munkával kidolgozott „jöv�kép” elérésének 
legfontosabb intézkedési rendszerét felvázolja. Ezáltal megalapozza és el�készíti a kerület 
fejlesztésével kapcsolatos kés�bbi politikai döntéseket. A kerületfejlesztési koncepció elkészítése a 
helyi jogszabályokban foglalt (és az Építési Törvényben el�írt) kötelezettség. 

A koncepció készítését az Ecorys Magyarország Kft. 2008 �szén kezdte meg. A helyzetfeltáró és 
megalapozó munkaszakaszt követ�en megkezd�dött a társadalmasítás tényleges folyamata: 
kihelyezésre kerültek a kérd�ívek, a szakért�i csoport megtartotta az els� ülését, valamint öt 
párbeszédkör során fejthették ki véleményüket és észrevételeiket a civil egyesületek, az egyházak, 
az intézmények és a gazdaság képvisel�i.  

A tervezés további szakaszában a lehetséges fejl�dési forgatókönyvek kidolgozására kerül sor, 
melyek a párbeszédkörök második sorozatában, valamit a szakért�i kabinet következ� ülésén 
kerülnek megvitatásra márciusban. A fentiek alapján kerül kidolgozásra a Hosszú Távú 
Kerületfejlesztési Koncepció cselekvési programját is tartalmazó végs� dokumentum. Mind a kérd�ív 
kiértékelése, mind pedig a forgatókönyv-változatok elérhet�k az Önkormányzat honlapján.  
 

A fejlesztési elképzelésekkel kapcsolatos lakossági véleményeket az info@ecorys.hu e-mail címre várjuk. 
 
Idén a hivatal további két területen készít el� pályázatot, melyekr�l részletesebben a kés�bbi lapszámokban számolunk be. Ebb�l 
az egyik a rákospalotai városközpont, ahol a tervezett fejlesztések eredményeként újjáéled a kerület adminisztratív központja, és 
remélhet�leg egy olyan kerületi találkozóhely alakul ki, amely pozitív hatással lesz az itt él�k közvetlen életkörülményeire is. 
A tervezett városközpont-megújítással kapcsolatban tervez�i fórumot, ötletbörzét tartunk, melyre minden érdekl�d�t szeretettel 
várunk! 

T5 Településfejlesztési Ötletbörze 
2009. március 24-én kedden, 14-19 óra között a Polgármesteri Hivatalban 

 

Amennyiben részt kíván venni a 
kerületközpont fejlesztési tervének 
megalapozásában és megosztaná velünk 
elképzeléseit, el�zetes regisztráció után 
(info@ecorys.hu) vegyen részt az 
együttgondolkodást és együttm�ködést segít� 
játékos fejleszt�i ötletbörzén! 

 

 
 

A fenti ismertet�t a terveket készít� 
Ecorys Magyarország Kft. állította össze. 

Integrált Városfejlesztési Stratégia - IVS 

Az IVS meghatározza a kerület középtávú, az elkövetkez� 7-10 éves id�szakra vonatkozó fejlesztési elképzeléseit és 
iránymutatást ad a város hosszú távú (15-20 éves) céljainak megvalósításához is azáltal, hogy kijelöli a f�bb beavatkozási 
területeket. Az ún. akcióterületekre tervezett fejlesztések megvalósítására id�beli és pénzügyi ütemezést ad, továbbá felvázolja 
a megvalósítás szervezeti megoldásait is. Az IVS tervezése és megvalósítása során nagy hangsúlyt kap a tájékoztatás: a 
nyilvánosságmunka és a partnerség. 

Az IVS eredményeként egy olyan komplex kerület-megújítási dokumentum áll az Önkormányzat rendelkezésére, amely 
mindenki számára világossá teszi a kerületfejlesztés f�bb irányvonalait és céljait, kiszámítható fejlesztési környezetet biztosít 
az érintett szerepl�k számára, továbbá keretet ad az egyes projektek összefügg� programmá, rendszerré szervezéséhez. 

Az IVS egyben alapot, rendszerbe foglaló hátteret jelent az elkövetkez� években megújítandó kerületrészekre, az ún. 
fejlesztési akcióterületekre vonatkozó további, nagyobb mélység� tanulmányok elkészítéséhez. Az IVS és az akcióterületi 
tervek tehát együttes feltételét jelentik a 2007-2013-as id�szakra kidolgozott Közép-magyarországi Régió Operatív Program 
Integrált Városfejlesztési Akciók támogatása cím� prioritás keretében kiírt európai uniós városrehabilitációs pályázatokon való 
részvételnek. 
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Tisztelt 

Kerületi 

Polgárok!

Ritka ünnepre készül két kerületré-
szünk is, és bár kialakulásuk, törté-
nelmük nagyon is eltér egymástól, az 
utóbbi néhány évtized valamelyest 
mégis egységet teremtett közöttük.
Újpalota nem a természetes telepü-
lésfejlődés útját járta, és megterem-
tésének gondolata sem a környéken 
élők fejében született meg, mégis 
nagy öröm volt, amikor 1969-ben át-
adták az első panelépületet a Nyírpa-
lota úton.
Polgármesterként, és úgy is, mint aki 
hosszabb ideig élt a lakótelepen, nagy 
örömmel venném, ha megtisztelnének 
saját újpalotai családi történelem-
könyveikkel, amelyeket akár fényké-
pekkel is színezhetnének. A kerület 
vezetőjeként vállalom, hogy ezeket a 
beszámolókat az önkormányzat meg-
őrzi a későbbi generációk számára, 
és a helyi könyvtár helytörténeti gyűj-
teményét gazdagítják a jövőben.
Újpalota mai története az épületek 
felújításáról, a környezet újraformálá-
sáról, új közösségi terek kialakításá-
ról szól. Ezt jelzi a panelépületek és 
a parkok megújításának a programja, 
vagy az új katolikus templom és a 

könyvtár átadása. Épült szép, új OTP 
fiók, megújult a vásárcsarnok és a fő-
utak többsége, a Főtéren pedig szö-
kőkút működik. 
Pestújhely 100 esztendeje önma-
gáért beszél, a városrész utcáinak, 
tereinek kialakítása ma is méltóságot 
sugároz az erre látogatók számára. 
Lakói szeretnek itt élni, és büszkék 
arra, hogy felmenőik száz esztende-
je kiharcolták önállóságukat. Öröm, 
hogy él egy idős hölgy a Szűcs István 
utcában, aki alapítónak is tekintheti 
önmagát, ma 101 éves.
Az egykori katonai terület parcellázá-
sát 1898-ban kezdték meg, a település 
ezt követően gyors fejlődésnek indult, 
és ebben nem állította meg az sem, 
hogy később Budapest részévé vált.
Ennek a városrésznek a történelméről 
több hiteles és színes könyv is szüle-
tett már, ám mivel a történelem nem 
áll meg, Önöket is arra kérem, írják 
meg történetüket.
A száz esztendős Pestújhelyért az 
önkormányzat akkor teheti a legtöb-
bet, ha szabályozási terveivel, prog-
ramjaival a kiforrott városrész érté-
keinek, hangulatának megőrzését 
segíti elő.
Kerületünk a helytörténeti évfordulóra 
számos ünnepi programmal készül, 
kérem, vegyenek részt ezeken a kö-
zösségi rendezvényeken.
A centenárium alakalmából arra bizta-
tom Önöket, kiemelten a Pestújhelyen 
és Újpalotán élőket, legyenek büsz-
kék arra, hogy itt élnek

Hajdu László (MSZP) polgármester

Sokat gondolkodtam azon, hogyan 
lehet köszönteni „születésnapján” egy 
városrészt. Egy ember életében jelen-
tős idő már a negyven év is, a szá-
zadik születésnapot viszont már csak 
igen kevesen élik meg. 
Meggyőződésem, hogy egy ilyen ün-
nepet legméltóbban a tettekkel lehet 
köszönteni. Mit tettünk, mit tettem a 
fejlődésért? Tizenhárom éve, magam 
is kezdeményezője voltam, hogy Bu-
dapesten elsőként az önkormányzat 
kamatmentes kölcsön lehetőségének 
biztosításával támogassa a panelhá-
zak felújítását. 
Az önkormányzat költségvetési lehe-
tőségeinek figyelembe vételével min-
den évben kiemelt figyelmet fordított 
a kerületrészek közműellátásának fej-
lesztésére, az intézmények felújításá-
ra, az egyházak támogatására. 
Mára sok területen behoztuk a lema-
radást, szépül, egyre lakhatóbb lesz 
kerületünk. Megszépülnek intézmé-
nyeink, tereink, lakóépületeink. Ter-
mészetesen van még mit javítani, sok 
évfordulót kell még megélnünk ahhoz, 
hogy megelégedéssel készülhessünk 
a nevezetes ünnepekre, mint ez a 
mostani. 
Nem szabad azonban elfelejteni, hogy 
igazán jó eredményt csak együttesen, 
megértéssel, összefogással lehet el-
érni. 
Boldog ünnepeket, jó szórakozást kí-
vánok Pestújhely és Újpalota minden 
lakosának az évfordulók rendezvé-
nyein.

Ambrus János (MSZP)
4. sz. vk. önkormányzati képviselő

Az évfordulón érdemes áttekinteni 
a két városrész fejlődését, amely 
az utóbbi két évtizedben lendületes 
volt. 
Az Önkormányzat támogatásával 
beindított panelfelújítási és ÖKO 
programok pozitív hatással vannak 
a városrészek fejlődésére a lakos-
ság élethelyzetének javítására. 
A három városrész közül Rákospa-
lota a legidősebb, a települési idő-
pontja az 1200-as évek, várossá 
1923-ban alakult. 
Az  újkori történelmi időkben fo-
lyamatos fejlődésen ment keresz-
tül. Azonban az infrastruktúra, a 
szennyvízcsatorna, utak építése 
elmaradt, főleg a kertvárosi  részen, 
és a beruházások csak 1998-ban 
kezdődtek. 
A kertvárosban a csatornahálózat 
teljes lefedettségű , és két utat kell 
még szilárd burkolattal ellátni.
Jelentős feladatokat kell még meg-
oldani az általam képviselt területen 
ahhoz, hogy a kertváros  lakosságá-
nak életminősége javuljon, mint pl. 
a közlekedési helyzet megoldása, 
a  tömegközlekedés módosítása, 
a közrend-közbiztonság növelése, 
stb.. 
A kertváros lokálpatriótái eddig is 
segítették a környezeti problémák 
megoldását, a további fejlődés és a 
kitűzött célok elérése csak a lakos-
ság és az Önkormányzat összefo-
gásával valósulhat meg.

Árkosi Sándor (MSZP)
1. sz. vk. önkormányzati képviselő

Pestújhely önálló községgé alaku-
lásának időszakát öleli fel, az 1909. 
január 9. és 1910. március 8. között 
eltelt 14 hónap. 
Az ünnepi év közös koccintással 
kezdődött,  és 2010. március 8-án ér 
véget, azon a napon, melyen száz 
éve Pestújhely első képviselő-testü-
lete megalakult. 
Közösen kívánjuk, minden pest-
újhelyit bevonva megünnepelni a 
centenáriumot. Szeretném, hogy a 
Pestújhelyen élő emberek büszkék 
legyenek otthonukra. Cél - a pest-
újhelyi azonosságtudat a „pestúj-
helyiség” – érzésének erősítése. A 
pestújhelyiek összefogása konkrét 
célok megvalósítása érdekében. 
Az itt élő emberek számára fontos, 
hogy álljon meg Pestújhely leépülé-
se, melynek számos jele tapasztal-
ható az épületeken, köztereken, in-
tézményeken és a közállapotokban. 
A száz éves település virágzó utcái, 
terei ne csak elsárgult fotók és az 
ősök által felidézett emlékek legye-
nek. 
Merjünk igazat álmodni, hogy a 
Pestújhelyi utat újra üzletek, ki-
csinosított házak szegélyezik és 
mosolygó emberek lakják ,-mint 
hajdan,- az úgynevezett „boldog 
békeidőkben”. 
A PEKH programjait, a Pátria 
Egyesület rendezvényeit, közéleti 
fórumok megtartását, közösségi 
összefogással, szeretnénk megva-
lósítani.

Báder György (FIDESZ-KDNP-VP)
9. sz. vk. önkormányzati képviselő 

Képviselői munkám Rákospalotá-
hoz kötődik, így Újpalota és Pest-
újhely ünnepeihez elsősorban a 
testületi döntések révén tudok és 
szeretnék hozzájárulni. 
Frakciótársaimmal együtt kezde-
ményeztem Újpalotán a Fő tér és a 
vásárcsarnok rendezését, a Közös-
ségi Ház bővítését, további alköz-
pontok célzott fejlesztését, játszó-
terek és „dühöngők,” buszmegállók 
felújítását, a zebrák újrafestését, 
egyszóval a városrész ünnepi kön-
tösbe öltöztetését. 
Pestújhely megérdemelné a kör-
vasút és a piac környékének amúgy 
is régóta esedékes rendbetételét 
az évforduló alkalmából. Ezt is in-
dítványoztuk. 
A legszebb azonban az volna, ha a 
volt kórház hasznosítására oly sok 
kudarc után végre értelmes és a 
helyhez méltó megoldást találnánk. 
Ehhez több elszántságra és jóaka-
ratra van szükség, amely bennem 
megvan, de szeretném remélni, 
hogy a testület többi tagja és a vá-
rosvezetés is úgy érzi, hogy a szü-
letésnapi torta mellett ez lenne a 
legnagyobb ajándék. 

Dr. Balázs Zoltán 
(FIDESZ-KDNP-VP)

3. sz. vk. önkormányzati képviselő

Hivatásomból eredően sok emberrel  
találkozom, sokféle élethelyzetet isme-
rek. Munkámban fő feladatom az, hogy 
segítsek azoknak akik megkeresnek, 
akik gyógyulásukat vagy fizikai fájdal-
muk enyhítését várják tőlem, az orvos-
tól. Képviselőként is sokszor ebben a 
szerepben találom magam: orvosolni 
kell az elmúlt évtizedek elmaradt fej-
lesztéseit, sok esetben pedig a régeb-
ben még meglevő értékeket kellene 
újjáéleszteni. Pestújhelyre éveken át 
örömmel mentem, és szinte biztos vol-
tam abban, hogy a kórház épületeiben 
még nekem is lesz gyógyítási lehető-
ségem. Ebben még most is reményke-
dem, várom, hogy a kórház tetszhalott 
állapotából felébredjen, és az itt élőket 
segítse ez a páratlan lehetőség.
Újpalota számára azt kívánom, hogy 
ezen a nyáron ne száradjanak ki a par-
kok, ne hordjon szemetet a szél, és a 
szelektív hulladékgyűjtők környéke is 
rendeződjön. Ez talán szegényes kí-
vánságnak tűnhet, de egészen biztos 
vagyok abban, hogy ha locsolják a par-
kokat, egészséges lesz a növényzet és 
a levegő, jobb lesz mindenki közérzete. 
Szívesebben sétálnak gyermekek és 
idősek, talán még sportolásra, kerék-
pározásra is lesz lehetőség. Frakció-
társaimmal ilyen egyszerűnek tűnő cé-
lokat is kitűzünk, hiszen innen lehetne 
eljutni az uszodaépítéshez, vagy egy 
nagyobb közösségi házhoz. Mert ez 
lenne méltó az újpalotaiak hosszú vá-
rakozásához.

Dr. Balogh András  
(FIDESZ-KDNP-VP)

önkormányzati képviselő
neurológus

Újpalota 40. születésnapjára kapott 
tavaly szökőkutat, könyvtárat, par-
kolókat, a Kontyfa utcai Bölcsődé-
ben egy felújított gyermekcsoportot, 
a Kontyfa utcai Micimackó Óvodá-
ban új tornatermet és a működését 
segítő több kiszolgáló helyiséget. 
2009-ben egy gyönyörű, új Nevelési 
Tanácsadóval lett gazdagabb Újpa-
lota, márciusában egy új bölcsődei 
csoporttal bővül a Kontyfa utcai Böl-
csőde korszerűen berendezve. 
2008. decemberében felszentelték 
újpalotai Boldog Salkaházi Sára ne-
vét viselő templomot. 
Képviselőként szeretném, ha a 40. 
születésnapra azt kívánhatnám Új-
palota és a kerület Minden Lakójá-
nak, hogy legyenek szépen gondo-
zottak az utcák, parkok. 
A 11. választókörzet képviselőjeként 
szeretném, ha az évfordulóra a Bán-
kút út és Páskomliget utca találko-
zásánál lévő utak közötti zöld terü-
leteken kis virágos kerteket lehetne 
kialakítani. 
Szívesen venném, ha az itt élő la-
kosok a régi fényképeikből kiállítást 
készíthetnének Újpalota történeté-
ről. 
A Micimackó Óvoda vezetőjeként 
pedig szívesen fogom kezdemé-
nyezni a Szülők közösségében, 
hogy 2009-ben gyűjtsünk közösen 
olyan emlékeket, melyek kapcsolha-
tók a 40 éves lakótelepünkhöz.

Baracskai Éva (MSZP)
11. sz. vk. önkormányzati képviselő 

óvoda vezető

Újpalotán 2002-ben alakult a civil 
szervezetek vezetőiből és elkötele-
zett lokáspatriótákból a Nyírpalota 
Társaság, mely párbeszédekkel, a 
civil lakossággal való együttműkö-
déssel igyekezett a lakótelepet él-
hetőbbé és lakhatóbbá tenni. 
Ezt tanúsítják az újpalotaiak Kará-
csonyai, az Újpalotai gyerekek me-
sélnek című kiadványunk, a helybe-
liek régi fotóiból rendezett vagy az 
újpalotai Fő térről szóló kiállítása-
ink, de sokat tettek a civilek a tavaly 
megnyílt új és korszerű könyvtárért 
és a katolikus templomért is. 
Természetesen mindez nem va-
lósulhatott meg a kerületvezetés 
szándéka és anyagi közreműködé-
se nélkül. 
Ezt az idei 40. évfordulót is szeret-
nénk az itt élők, a helybeliek, a ci-
vilek elképzelései szerint egész év-
ben ünneppé tenni. 
Kérjük ezúton a Kerületvezetést és 
a helyi Képviselőket, segítsék és 
támogassák a civilek programjainak 
megvalósítását, melyekről folyama-
tosan fogunk hírt adni.

Báthory Erzsi  (FIDESZ-KDNP-VP)
önkormányzati képviselő

a Nyírpalota Társaság nevében

2009. fontos év kerületünk életében. 
Ünnepel Újpalota, ünnepel Pestúj-
hely, ünnepel a kerület. 
A számos rendezvénynél azonban 
szerintem sokkalta fontosabb, hogy 
mit teszünk ezekért a városrésze-
kért, mit teszünk a kerületért. 
Aki körülnéz lakótelepeinken már 
most is láthatja, hogy évfordulótól 
függetlenül eddig is szívügyünknek 
tekintettük a fejlődést, a megújulást. 
A kor színvonalának megfelelő ját-
szótereink épültek, amellett, hogy 
megszépült, modernizálódott is 
számtalan panelház. 
Úgy gondolom, méltóképp azzal 
emlékezünk meg ezekről az évfor-
dulókról, ha kiállunk a további töret-
len fejlődés, a megújulás mellett. 
A panel program keretében a jövő-
ben minden eddiginél több panelház 
korszerűsítését támogatjuk, és még 
nagyobb gondot fordítunk intézmé-
nyeink felújítására, köztereink tisz-
taságára, szépítésére. 
Mi azzal ünneplünk, hogy tesszük a 
dolgunkat. Dolgozunk Újpalotáért, 
Pestújhelyért, a kerületért, Önökért.

Bringye Viktória (MSZP)
önkormányzati képviselő

szeretne méltó módon megemlékezni Pestújhely és Újpalota 
születésének 100. illetve 40. évfordulójáról.

Szerkesztőségünk ezért levélben kereste meg valamennyi képviselőt, 
és arra kérte Őket, hogy a lap hasábjain ismertessék 

az évfordulókhoz kapcsolódó elképzeléseiket, javaslataikat, 
továbbá azt: mivel kívánják széppé, emlékezetessé tenni

 a városrészek születésnapjait.
Alább közöljük a kérésnek eleget tevő képviselők beszámolóit.
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Pestújhely nagyon szépen fejlődött 
az elmúlt évtizedekben, és ami külön 
kiemelendő, megőrizte régi kisvárosi 
jellegét, mert a városvezetés helyesen 
nem próbált létesíteni sok emeletes, 
e kisváros fogalmába és felépítésébe 
nem tartozó több lakásos torz, óriás 
épületeket. Az úthálózat és a főbb 
terek karbantartása megfelelő szinten 
áll, különösen kiemelendő a jól kar-
bantartott Fő tér. Külön örvendetes, 
hogy a Pestújhelyen létesített postai 
hivatal, ellentétben a város egyéb 
részeivel, érintetlen maradt, a városve-
zetés sikerrel védte meg az esetleges 
bezárás veszélyétől. A közlekedéssel 
vannak viszonylag súlyos problémák, 
mivel az ún. járatritkítások miatt nehéz 
Pestújhelyről a kerület egyéb város-
részeibe eljutni. Külön kiemelendő, 
hogy a pestújhelyi lakosság nyugodt 
és kiegyensúlyozott.
Újpalota helyzete ezzel szemben elég-
gé problematikus. A várost a szocializ-
mus korszakában építették, korabeli-
nek korszerű színvonalon és felépítése 
feltétlenül szükséges volt a lakáshiány 
megoldásához is. Kezdetben nagyon 
jó lakó kollektíva alakult ki az újpalotai 
háztömbökben, és minden adott volt 
egy kedvező közösségi légkör kialakí-
tásához. Sajnálatos azonban, hogy az 
elmúlt kb. 20 évben a lakosság több-
ségében lecserélődött, a viszonylag 
magasan megállapított lakbérek és 
közüzemi díjak fizetésére képtelen 
lakók  körében megindult a jelenleg is 
tartó áramlás. 

Csaba Elemér (MSZMP)
önkormányzati képviselő

Szeretettel üdvözlöm a 100 éves 
Pestújhely állampolgárait! Jó érzés, 
hogy Pestújhelynek lehetősége van 
önálló arculatra, és az igényeik kielé-
gítésére. 
Öröm számomra is, hogy az elmúlt 
években több utcát sikerült felújíta-
nunk. Thököly út, Bercsényi, Bezsilla 
Nándor, Bánkút, Arany János és 
annak is, hogy megépült az M0-ás 
körgyűrű.  
Kiemelt feladataink közé tartozik a 
régi MÁV telep rehabilitációs tervé-
nek elkészítése, úgy, hogy az a kö-
zösség érdekeit szolgálja, és abban 
részt vegyenek a lakók és a civil 
szervezetek. Választókörzetemben 
és máshol is nagy figyelmet fordítunk 
a tisztaságra, rendre, amire éves 
szinten több mint 100 millió forintot 
költünk. 
A megújuló játszóterek, és a par-
kok várják a piheni vágyókat. Több 
helyen létrehoztunk 30-as övezetet, 
fekvőrendőröket helyeztünk el, ezzel 
is segítve a kertvárosi övezet nyu-
galmát és a közlekedés biztonságát. 
Továbbra is szorgalmazzuk a zajvé-
dő fal megépítését, együttműködve a 
Fővárossal. Közép-, és hosszú távú 
fejlesztési célkitűzéseink megvaló-
sításában számítunk Önökre, kérjük 
segítségüket, bizalmukat. Gratulálok 
a Pestújhelyen élő állampolgárok-
nak, a kerületrész 100 éves évfordu-
lóján.
Választóimnak köszönöm a mun-
kámhoz adott támogatást.

Dr. Hetyei László  (MSZP)
7. sz. vk. önkormányzati képviselő

Kerületünk, és a negyven éves Újpa-
lota éli a mindennapjait, örömeivel, 
gondjaival együtt. Fejlődünk, ahogy 
a lehetőségeink engedik. Itt élünk, itt 
van a jövőnk. Nem mindegy milyen… 
Eredmény, hogy kerületünkben már 
majdnem teljes a csatornázottság. Az 
elmúlt években újabb utcákat építet-
tünk, és sokban fejeztük be a felújí-
tást. Megépült az M0-ás. Évente 100 
milliót költünk a tisztaságra. 
Mára sokat javult a helyzet. A közpar-
kok, az új EU konform játszóterek az 
élhetőbb várost jelentik. Sokan, egy-
re többet segítenek. Ez a mi legfőbb 
tartalékunk. A szelektív hulladékgyűj-
tés mára elfogadottá vált. Harmadik 
éve folyik és sikeres a panelprogram. 
Megújulnak Újpalota lakóépületei. 
A jövő városát már ma is építjük. Új 
útra léptünk, a dinamikus fejlődés 
útjára. Vannak céljaink, terveink, új 
forrásokra pályázunk és számítunk 
a magán tőkére. Hamarosan lakóne-
gyedek épülnek és bővülnek intézmé-
nyeink is. Folytatjuk az útépítéseket, 
útjavításokat. 
A kerületi, újpalotai célok bizonyítják, 
képesek vagyunk és tudunk is tenni 
tágabb és szűkebb környezetünkért. 
Ahhoz, hogy tovább haladjunk, a ke-
rületfejlesztési és IVS programokat 
folytatni kell. 
Képviselőként, köztisztviselőként kö-
szönöm a támogatást, a bizalmat.

 

Gyurcsánszky János (MSZP)
10. sz. vk. önkormányzati képviselő

Bár Rákospalotán élek, itt választot-
tak meg egyéni önkormányzati kép-
viselőnek, természetesen Újpalota 
és Pestújhely sorsát is szívemen 
viselem. 
Annál is inkább, mert Újpalotán 
laktam több, mint egy évtizedig, és 
pedagógusként itt is dolgoztam a 
Neptun utcai iskolában. Szeretném, 
ha a lakótelep születésének 40. év-
fordulójára megújulna, megszépül-
ne. 
Ez a gyakorlatban azt jelentené, ha 
felújítanák a játszótereket, rendbe 
tennék a buszmegállókat, rendeznék 
a Fő teret és a vásárcsarnok környé-
két, rendszeresen tisztán tartanák a 
közterületeket. 
Mindezek a célok természetesen 
csak az önkormányzat és az itt élő 
emberek közös munkájával érhetőek 
el. 
Pestújhely számára, azt hiszem, a 
legnagyobb ünnepi ajándék az len-
ne, ha végre, majd két évtized után 
rendeződne a volt orosz kórház 
sorsa, és olyan megoldás szület-
ne, amely az egész kerület érdekeit 
szolgálná. 
Az ünnepi események sajátos szín-
foltja lehetne egy olyan fotókiállítás, 
amelynek anyagát kizárólag a két 
városrész lakóinak fényképeiből ál-
lítanák össze. 
Képviselőként döntéseimmel azt 
fogom támogatni, hogy Újpalota és 
Pestújhely lakói méltó módon ünne-
pelhessenek.

Gyurkovics Miklós (FIDESZ-KDNP-VP)
2. sz. vk. önkormányzati képviselő

1985-ben költöztem családommal 
Újpalotára, az Erdőkerülő utcába. 
A fiaim itt jártak óvodába, iskolába. 
Akkoriban jó volt a lakótelepen élni, 
mert volt szinte minden elérhető távol-
ságon belül, és bíztunk abban, hogy, 
ami még nincs, az is megépül nem-
sokára: metro, uszoda, színház. Nem 
így lett. Újpalota 40. születésnapja 
kapcsán is fontos elmondanunk, hogy 
frakciónkban képviselőtársaimmal 
azon fáradozunk, hogy javaslataink 
nyomán Újpalota fizikai és lelki süllye-
dése megálljon, hogy a lakótelepet az 
itt élők ne csak szállásnak, hanem ott-
honunknak érezzék. Ehhez azonban 
kellenek azok a helyek, ahol jó össze-
jönni, találkozni, ismerkedni, beszél-
getni, sportolni, kikapcsolódni, műve-
lődni. Képviselői javaslataink éppen 
ezeknek a hiányoknak a betöltését cé-
lozzák meg. Nem rajtunk múlik, hogy 
eddig kevés eredménnyel. Kívánom 
az ünneplő Újpalotának, hogy civil 
közösségei erősödjenek meg, és hal-
lassák hangjukat annak érdekében, 
hogy a lakótelep olyanná váljék, ami-
lyennek az itt élők szeretnék. Kívánok 
Újpalotának olyan képviselőket, akik 
harcosabban kiállnak a lakótelepért, 
és a pártpolitikát félretéve hajlandósá-
got mutatnak az együttműködésre a 
lakótelep érdekében. Végül kívánom, 
hogy Újpalota – az elkövetkezendő 
40 évben – a hétköznapokon is tud-
jon ünnepelni!

Koteschel Vendelné Tóth Erika
(FIDESZ-KDNP-VP)

önkormányzati képviselő

Születésnapi ajándékaim a száz 
éves Pestújhelynek és a negyven 
éves Újpalotának
Pestújhely süllyedésének megállítása 
érdekében létrehoztam a Városfej-
lesztő és -szépítő munkacsoportot, 
amelynek kiemelt faladata a Pestúj-
helyi út és négy terének rehabilitáci-
ója. Ez folyamatos és közös munkát 
jelent az itt élőkkel közösen. Közössé-
gi tervezésben és saját erőből méltó 
emléket szeretnénk állítani a Pestúj-
helyi téren elhelyezkedő kerekeskút 
környezetében. Pestújhelyi Család-
fasorok néven 100 db közterületi fa 
ültetését szervezzük az itt élő csalá-
dok védnökségével. Közreműködök 
a Pestújhelyi Pátria Egyesület vala-
mennyi ünnepi rendezvényén és a ha-
vonta megjelenő ünnepi kiadvány – a 
100 éves Pestújhely – szerkesztésé-
ben. Újpalota esetében a legértéke-
sebb születésnapi ajándéknak a he-
lyi társadalom építését tartom. Ezért 
szervezem a következő programokat 
(első félév): *Társadalom és közélet 
előadássorozatot; *Filmklubot a 2007. 
évi városmissziós filmklub folytatá-
saképpen; *Keresztutat és Feltáma-
dott útját; *Közösségépítő Napokat 
az újpalotai plébánia közössége és 
minden érdeklődő számára. Ezeken 
kívül minden olyan programon részt 
veszek, amelyet az újpalotai civilek az 
ünnepi évben szerveznek. A 2010. évi 
Rákospalota-Pestújhely-Újpalota Ka-
lendáriumában kiemelt helyet foglal 
majd el a két városrész születésnap-
jának eseménysorozata.

László Tamás (FIDESZ-KDNP-VP)
15. sz. vk. önkormányzati képviselő

Magunkat ünnepeljük, hisz 100 
éves Pestújhely és 40 éves Újpa-
lota. De már 100 éves kerületünk 
egyik legjellegzetesebb lakóöve-
zete, az új és a régi MÁV telep, és 
most lesz 90 éves a Pótlékdűlő.
Magunkat ünnepeljük, hisz mindany-
nyian Budapest XV. kerületének lakói 
vagyunk, közösen örülünk emlékeink-
nek és gyarapodó szépülő városré-
szeinknek. Örülünk például a panel-
programnak, a fűtéskorszerűsítésnek, 
amely télen-nyáron segíti élhetőbbé 
tenni a lakásokat. Peremkerületként 
nagy öröm, hogy eltűnnek a földes 
utcák, melyekből összközműves 
családiházas, virágos-parkos város-
részek lesznek.
Kerületünk egy élő szövet, nem ho-
mogén embercsoport. Ismerjük és 
becsüljük egymást, rokonaink él-
nek a kerület több részén. Örülünk 
Újpalota virágdíszes főutcáinak és 
kívánjuk, hogy legyen Pestújhe-
lyen is hasonló, mindennapi éle-
tünket színesítő apró örömforrás.
A XV. kerület élen jár a szelektív hul-
ladék gyűjtésben is, hisz mi rendelke-
zünk a legtöbb gyűjtőszigettel, mellyel 
már megtanultunk együtt élni, és kul-
túráltan használni, magunk és gyer-
mekeink érdekében! Kívánom, hogy 
minden városrésznek legyen egy 
gondozott, tiszta szökőkutas pihenő 
parkja. Ahol együtt tölti az idejét a 
kisgyermekes anyuka, az unokájával 
játszó nagyszülő, és csak mosolygós, 
békés beszélgető embereket látunk.

Marsovszky Györgyné  (MSZP)
6. sz. vk. önkormányzati képviselő

tanácsnok

A három kerületi városrészünkből 
kettő, Újpalota és Pestújhely kerek 
évfordulóhoz érkezett. Pestújhely 
100, Újpalota 40 éves.
Az idő múlását nem tükrözi a régebbi 
városrész arculata, takaros, igényes 
porták, látványa öröm a szemnek. 
Köszönhető elsősorban az itt élő 
emberek gondoskodásának. Ez a 
szellemiség tükröződik vissza, hogy 
magukénak vallják saját környezetü-
ket. 
Újpalota más! Kezdetben a szélró-
zsa minden irányából idetelepültek 
az emberek, az akkor még múlt és 
tradíció nélküli lakótelepre. De a fél 
emberöltőnyi idő alatt sok minden 
változott.
Valaki itt lett nagyszülő, vagy éppen 
itt nőtt fel, s ő maga kíséri a felcse-
peredő gyermekét óvodába. 
S ezek a hétköznapi dolgok kellenek 
ahhoz, hogy lokálpatrióták legyenek 
az újpalotai lakók is, mint a szép, 
falusias környezetüket ápoló, őrző 
centenáriumát ünneplő pestújhelyi-
ek lakóközössége. 
A két kerületrésznek harmonikusan 
egymás különbözőségét is elfo-
gadva úgy kell együtt élniük, hogy 
ugyanazon kerületnek azonos ér-
tékű részei legyenek, a nagy öreg 
Rákospalotával együtt alkotva Bu-
dapest XV. Kerületét.  

BOLDOG SZÜLINAPOT!

Máté Gyula (SZDSZ)
önkormányzati képviselő

Az évfordulók, a kerek számok min-
dig elgondolkodtatóak. Visszatekin-
tésre, számvetésre  adnak lehető-
séget. Idén, az ünnep kapcsán két 
városrészünkben is mód nyílik meg-
meg állni és eltűnődni, félre tenni a 
napi rohanást. 
Születésem óta kerületünkben élve 
lokálpatriótához illően szeretném az 
ünnep fényét emelni. Szülőföldünk-
ről beszélni, kicsit tágabb perspek-
tívában. Pestújhely jubileumát egy 
könyvbemutatóval színesíteném. 
Kárpát-koszorú, Csángóföldtől Őr-
vidékig című Csontos János szerző-
társammal készített könyvünk vetí-
téssel egybekötött bemutatójával kí-
vánok tisztelegni az évforduló előtt. 
Újpalota egykor szalagcímeken, 
filmhíradókban sokat hallatott ma-
gáról. 
Gyerekfejjel az építkezés közelében 
lakva gyakran bicikliztem a torony-
daruk lábához és csodálkoztam, 
ahogy a nagy építőkockák nőttek ki 
a földből. 
Mára fakul a panelváros, a felújítá-
si hullámnak eljött az ideje. A nem 
régen átadott közkönyvtár része az 
újjászületésnek, kellemes, békés 
sziget és kiállításokra is alkalmas. 
A kultúra otthonában szeretném 
megmutatni kerületünk másik két 
városrészében már többször járt 
Templomaink című képeimet, leg-
szebb szakrális épületeinkről. Sze-
rencsére ma már Újpalota sem árva 
ebből a szempontból.

Mihály Zoltán (MIÉP-FKGP)
önkormányzati képviselő

A születésnap alkalom arra, hogy az 
ember felmérje a maga mögött tudott 
idő eredményeit és egy szebb jövő re-
ményében új terveket szőjön. Így van 
ez egy városrész születésnapja alkal-
mával is.
Az eltelt negyven esztendő legna-
gyobb eredménye, hogy felépült egy 
lakótelep és lakhatási lehetőséget biz-
tosít több tízezer ember számára. Lak-
hatási lehetőséget. Csak ennyit!
Születésnapon szokás megajándé-
kozni az ünnepeltet. Mi van az én kép-
zeletbeli ajándékkosaramban? Milyen 
ajándékot adnék én ennek a fiatal, de 
mind inkább elöregedő városrésznek? 
Mindenképpen közösségformáló léte-
sítményeket. Találtam a kosaramban 
meghitt, barátságos (nagybetűvel ér-
tendő!) pihenőhelyeket. Tisztántartott 
pihenőhelyeket, emberközelieket, kö-
zösség formálókat, ahova a panella-
kók szívesen kiülnek, felüdülnek, talál-
koznak, beszélgetnek, ismerkednek. 
Találtam babakocsis kismamáknak, 
pihenni, sportolni vágyóknak átalakí-
tott Páskomligeti kiserdőt. Sétautak-
kal, kocogó pályákkal, padokkal. 
A tőszomszédságunkban van. No-
sza, ki a zöldbe! Találtam még uszo-
dát is, egy könnyen megközelíthető 
helyszínen. Lenne még más is, de 
Montecuccoli azt mondta: „a hábo-
rúhoz három dolog kell: pénz, pénz, 
pénz”. Tudom a békéhez is kell(-ene) 
pénz, pénz, pénz. Hála Istennek most 
nincs háború.
De pénz sincsen. Hát…? Marad a re-
mény.

Mihályi Zoltán (MDF)
önkormányzati képviselő

SzületésnapraTisztelt 
Kerületiek!

A kor 
nem számít!
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Kerületünk, és immár a negyven éves 
Újpalota éli a mindennapjait, öröme-
ivel, gondjaival együtt. Fejlődünk, 
ahogy a lehetőségeink engedik. 
Harmadik éve, mint a Pénzügyi Gaz-
dasági Bizottsági elnöke azon voltam 
és vagyok, hogy kerületünk a lehető-
ségekhez képest fejlődjön az itt élők 
megelégedésére. A teljesség igénye 
nélkül pár eredmény:
- kerületünkben majdnem teljes a csa-
tornázottság,
- megépült az M0-ás,
- az elmúlt években újabb utcákat 
építettünk, és sokban fejeztük be a 
felújítást,
- a tisztaságra évente 150 millió Ft-ot 
fordítunk,
- csak Újpalotán több EU konform ját-
szótér épült,
- több lakóépület megújult, további 27 
pályázat még folyamatban van.
Új útra léptünk, a dinamikus fejlődés 
útjára. Vannak céljaink, terveink, új 
forrásokra pályázunk és számítunk a 
magántőkére is. Ilyen pl.: 
- az Erdőkerülő u-i Nyugdíjasház bő-
vítés alatt,
- a Kőrakásparki teniszpálya kamasz 
parkká fejlesztése, 
- EU-s pályázatot nyertünk 3x 500 mil-
liós tételben, amelyből első ütemben 
a Zsókavár utcai Orvosi rendelő és 
zöld terület kerül felújításra.
Ahhoz, hogy tovább haladjunk, a ke-
rületfejlesztési és IVS programokat 
folytatni kell. Képviselőként köszönöm 
a támogatást, a bizalmat.

Móricz Eszter (MSZP)
14. sz. vk. önkormányzati képviselő

Az ünnepek megszépítik, izgalmassá te-
szik a mindennapjainkat. A készülődés, 
a várakozás majd  a szereplés ad lehe-
tőséget a tehetségek kibontakozására. 
Kerületünk három önálló részből áll- régi 
Palota, Pestújhely és Újpalota.
Az élet úgy hozza, hogy nem egyszerre, 
hanem elosztva ünnepelhetünk. A város-
részekben lakók - iskolák - szerveznek 
vetélkedőket, bemutatókat, szavalóver-
senyeket stb., amelyhez mindenki csat-
lakozhat. Így van ez most is, amikor Új-
palota és Pestújhely évfordulóira készü-
lünk. Emellett mindenki megtervezi, hogy 
saját területén milyen alkalom kínálkozik, 
ahol ünnepelhetünk, ahol szereplési le-
hetőséget adunk a tehetségeinknek. Így 
történik ez a Károly Róbert Iskolában.
Ebben az évben kerek évfordulóink: 10 
éve történt a Sződliget és a Bogáncs Is-
kola egyesítése. Az iskolára ki lehet tenni 
a „megtelt” táblát. A gyerekek és a szü-
lők kedvelik iskolánkat. A rendezvénye-
ink szervezésébe - az Intézményiszék 
döntése alapján szeretnénk még haté-
konyabban bevonni a szülőket. Ennek 
érdekében létrehozzuk a „Károly Róbert 
Iskola Baráti Társaság”-ot.
Szeretnénk, ha a szülők minél nagyobb 
köre részt venne a programok szervezé-
sében és megvalósításában.
- A 16. éve szervezett Kereskedők Bál-
ja helyett a Károly Róbert Iskola Baráti 
Társaságának bálja lesz.
- Az iskolai ünnepeken együtt emléke-
zünk, szórakozunk. Így növeljük a gyer-
mekeink biztonságát, s a szereplő gye-
rekek elismertsége is nőni fog.

Molnár István (MSZP)
önkormányzati képviselő

Ebben az évben ünnepli Újpalota 40. 
születésnapját. Pontosan nem lehet 
persze meghatározni a napot, hiszen 
évekig tartott, mire a lakótelep összes 
háza, intézménye felépült. 
Folyamatosan költöztek be az embe-
rek az új házakba, vették birtokba új, 
sokaknak első lakásukat. 
Önök közül sokan ma is abban a la-
kásban laknak, élnek, ahová anno, 40 
évvel ezelőtt beköltöztek, és ezt büsz-
kén is vállalják és hangoztatják. 
Sokuknak már a gyermeke is családot 
alapított és itt maradt Újpalotán, vagy 
rövid kitérő után, de visszaköltözött 
„szülőfalujába”. 
Újpalota számomra olyan, mint egy 
kis falu, egyes parkjaiban, utcáiban 
mindenki ismer mindenkit, mindenki 
tud a másikról sokmindent. 
Megítélésem szerint ez nagyon jó 
dolog napjaink rohanó világában. Jó, 
hogy meg tudunk állni egymással, 
ha csak két mondatot is váltunk, de 
tudunk egymásról, a lakókörnyeze-
tünkről. Születésnapot ünneplünk, 
melyhez Önöktől is szívesen fogadom 
javaslataikat, ötleteiket, hogy mara-
dandót alkothassunk gyermekeink, 
unokáink számára.
Én azt kívánom, és azt szeretném, 
hogy továbbra is figyeljünk oda egy-
másra, hogy ne menjünk el egymás 
mellett az utcán szótlanul, mintha 
nem ismernénk egymást. 
Figyeljünk oda környezetünkre is, 
vigyázzunk meglévő értékeinkre, vi-
gyázzunk egymásra!

Németh Angéla (MSZP)
16. sz. vk. önkormányzati képviselő

Rákospalotán élek, ennek ellenére 
sok szállal kötődöm a kerület többi 
részéhez. Pestújhelyen a kórház be-
járatával szemben éltem sokáig, így 
természetes volt számomra, hogy 
sorsát figyelemmel kövessem a ké-
sőbbi években. 
Építészmérnök lévén, nagy örömöm-
re szolgált, hogy a kórház parkjában 
található épületek közül a megőrzésre 
érdemeseket a műemlékvédelem vé-
delmi listára vette. 
Úgy vélem, Pestújhely eme rangos 
évfordulóján örömteli eredmény lenne 
a kórház parkjának épületeinek végre 
tényleges birtokba vétele, és közössé-
gi célú használata.
Újpalota lakótelepére 2003-ban elké-
szítettem az „Újpalota – Zöldváros“ 
koncepció anyagot, részt vettem több, 
civil szervezetek által kezdeménye-
zett, és a lakótelepek megújításáról 
szóló találkozón, konferencián. 
A Közösségi Házban a Moholy Nagy 
Művészeti Egyetem hallgatóival több 
kiállítást rendeztünk, melyben a lakó-
telep örömeire és gondjaira reflektál-
tunk. Ilyen volt a Kereket-Tekerek ke-
rékpáros javaslat, a Fő-tér lehetséges 
kertészeti elemei, a Mobil-Modul kiál-
lítás. Ezen a nyáron egy újabb közös-
ségszervező kiállítással készülünk, 
legyen ez a születésnapi meglepetés! 
Remélem a Városházi Napló beszá-
mol majd erről.

Dr. Novák Ágnes PhD, 
(FIDESZ-KDNP-VP)

5. sz. vk. önkormányzati képviselő
okleveles építészmérnök, 

a környezettudományok doktora

Ünnepre készülünk, 40 éves Új-
palota. 
A lakótelep életében gyorsan eltelt 
ez az időszak, az első lakók beköl-
tözése óta sokan telepedtek itt le és 
választották otthonuknak Újpalotát. 
Az idő múlása azonban megköveteli 
az akkori infrastruktúra fejlesztését 
a városrész mai igényeknek megfe-
lelő fejlődését. 
Ennek érdekében megkezdtük ok-
tatási és kulturális intézményeink 
felújítását, új könyvtárat és postát 
adtunk át. 
Folyamatosan átépítésre kerülnek 
játszótereink, bővítjük a parkolóhe-
lyek számát, megteremtettük a sze-
lektív hulladékgyűjtés feltételeit.  
A panelrehabilitációs program elin-
dítása a lakóépületek felújítása mel-
lett lehetőséget biztosít az energia 
megtakarításra és a költségek csök-
kentésére. 
A közeljövőben megkezdődhet az a 
21. század színvonalának megfelelő 
újpalotai beruházás, melynek kere-
tében új lakások, kereskedelmi és 
szociális célú létesítmények épül-
nek, munkahelyek teremtődnek. 
A környezet fejlődése mellett azon-
ban a legfontosabb, hogy az itt élő 
emberek odafigyeljenek és számít-
hassanak egymásra ma is, mint ré-
gen. 
Képviselőként a fejlődés részeként 
ezt is kívánom és szeretném támo-
gatni.

Tóth Imre (MSZP)
17. sz. vk. önkormányzati képviselő

100 esztendeje kezdték el parcel-
lázni Széchenyi telepnek, a későbbi 
Pestújhelynek a területét. 
Azt gondolná az ember, hogy ilyen 
– történelmileg – rövid időszakból 
nincs miről megemlékezni, főleg ha 
egy pár ezer lakost számláló telepü-
lésről van szó. 
A történelem és benne Pestújhely 
története azonban ránk cáfol. 
Az itt élők úgy gondolják és érzik, 
hogy sok minden történt amiről szól-
ni kell, meg kell és lehet emlékezni. 
A Pestújhelyi Művelődési Ház mun-
katársai, a helyi PÁTRIA Közhasznú 
Egyesület tagjai, közöttük neves itt 
lakó művészek, közéleti személyi-
ségek az önkormányzat képviselő- 
testületével közösen el is kezdték 
ezt a munkát. 
Elkészült a 100 év ünnepség soro-
zat programja. 
Első rendezvénye a PEKH-ben 
2009. január 9-én volt annak em-
lékére, hogy a Széchenyi telep la-
kóinak képviselői 100 évvel ezelőtt 
ezen a napon adják be kérelmüket 
gróf Andrássy  Gyula belügyminisz-
terhez az önálló községgé válásra. 
A program átível a PEKH és a PÁT-
RIA szervezésében több rendez-
vényen az év során, és így ér el 
az önkormányzat szervezésében 
megvalósuló október 27-31. közötti 
„PESTÚJHELY 100” rendezvényso-
rozathoz.
Programjai a teljesség igénye nél-
kül:
Október 27.  Emlékülés (PEKH-ben)
Prizmán keresztül (fotókiállítás)
Könyvbemutató
Helytörténeti vetélkedő (PeNOK)

Október 30. Színházi előadás  
(PEKH-ben)
Kerületrészek vetélkedése
Film bemutató dr. Antall Józsefről
Október 31.  Parkavatás 
(Pestújhelyi tér)
Egyházak megemlékezése - 
óraavatás 
(Pestújhelyi Kat. Templom)
Pestújhelyi Bál (PEKH)
Képviselő-testületünk így kíván 
megfelelni Hajdu László polgármes-
ter úr pohárköszöntőjében elmon-
dott szavainak, azaz testületünk 
szeretne együtt ünnepelni a pestúj-
helyiekkel és a rendezvénysoroza-
tot, annak megvalósítását támogatni 
és segíteni.
Minden pestújhelyi lakost szeretettel 
várunk rendezvényeinken, ünnepel-
jünk együtt.

A cikk leadása előtt érkezett a hír a 
PÁTRIA Egyesület éves közgyűlésén 
Páljános András urat újraválasztotta 
elnöki funkciójában a közgyűlés. 
Gratulálunk és sikeres munkát kívá-
nunk.

Dr. Pálinszki Antal (MSZP)
13. sz. vk. önkormányzati képviselő

Király Csaba (MSZP)
8. sz. vk. önkormányzati képviselő

Varga Imre, a 12-es választókörzet 
képviselője, újpalotai őslakos vagyok. 
Nagycsaládosként 1973. február 3-án 
költöztem feleségemmel és három gyer-
mekünkkel a Páskomliget utca 51. szám 
alá, két és fél szobás lakásunkba. Jólle-
het a környéken még nagy erővel folyt 
a lakások, az utak és a villamos pálya 
építése, a lakótelep egyetlen közértjébe 
kilométernyi távolságra kellett regge-
lenként futni, nekünk ez a lakás mégis 
maga volt a paradicsom. Az egész lakó-
telep, de főleg körzetem látványos gyor-
sasággal komfortosodott. Közvetlen a 
szomszédságunkban nyílt két közért és 
a Vásárcsarnok. A Kontyfa utcai óvoda 
és iskola már megnyitásakor szűknek 
bizonyult, - ma már el se tudjuk képzel-
ni- az oktatás két műszakban, délelőtt 
és délután is folyt. A jó levegő annak 
köszönhető, hogy már a házak építé-
sekor gondoskodtak a fák telepítéséről 
amelyek ablakaink alatt mára már szinte 
erdőnyire növekedtek. A következő lát-
ványos fejlődés volt a körzetemben, a 
Szilasparki lakótelep és a Pólus Center-
TESCÓ együttes felépítése, a volt szov-
jet laktanya területén. Újpalota a maga 
40 évével felnőtt korba lépett, megérett 
a nagyobb léptékű karbantartásra. Átél-
tünk sikeresen egy útfelújítást, de sze-
retném, ha a lakóépületek energiata-
karékosságot is szolgáló felújítása kör-
zetemben is mielőbb elindulna. Sajnos 
egyre nagyobb problémát okoz a körzet 
tisztaságának megteremtése és megtar-
tása. A legfontosabb az, hogy mi, a la-
kók otthon érezzük magunkat nem csak 
a lakásunkban, hanem a házainkban, a 
parkjainkban és a közterületeinken is.

Varga Imre (MSZP)
12. sz. vk. önkormányzati képviselő

Pestújhelyen születtem, a Gergő ut-
cában. 6 éves koromban költöztünk 
át Újpalotára, a Nyírpalota út 1-be. 
A lakótelepen nőttem fel. Ezért mind-
két ünneplő városrészt otthonomnak 
érzem. Szerintem igazán az tud ün-
nepelni, aki azon igyekszik, hogy a 
hétköznapokat is széppé tegye. Ha 
figyelemmel kísérik frakciónk mun-
káját, láthatják, hogy minden tőlünk 
telhetőt megteszünk, hogy a kerület, 
így az ünneplő Pestújhely és Újpalota 
építészeti, környezeti, és közösségek-
ben tapasztalható hanyatlását meg-
állítsuk, és feléledéséhez lendületet 
adjunk. 
Akkor tudnék örülni, ha ennek ered-
ményeként Önök már tapasztalnák 
a mindennapokban Pestújhelyen 
és a lakótelepen is a gondos gazda 
– az önkormányzat –  keze érinté-
sét. Ehhez azonban szükség lenne 
a képviselők többségének együttmű-
ködésére! (Az is segítene, ha ez az 
újság is beszámolna javaslatainkról.) 
Frakciónkban Báthory Erzsi és Báder 
György képviselők jelentős pestújhelyi 
és újpalotai civil szervezeteket képvi-
selnek, a Nyírpalota Társaságot, és a 
Pestújhelyi Pátria Egyesületet. Velük, 
és a pestújhelyi-újpalotai egyházköz-
ségek tagjaival együtt veszek részt az 
ünnepségekben.  
Szép ünnepet, és ünneplésre okot 
adó hétköznapokat kívánok Újpalotá-
nak és Pestújhelynek!
Az ott élőknek pedig szerető közössé-
geket, és jó egészséget!

Vizér Klára (FIDESZ-KDNP-VP)
önkormányzati képviselő

frakcióvezető

Tisztelt 
Választópolgárok!

Kedves 
Lakótársaim!

Tisztelt 
Olvasók!

Széchenyi 
telep 

– 
Pestújhely !

Az egykori 
Pestújhelyi Községháza 

épülete

Újpalota 2009
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FŐVÁROSI SZABÓ ERVIN KÖNYVTÁR 
XV/3. SZ. KÖNYVTÁRA
1157 Zsókavár u. 28. Tel.:416-0736
Nyitva tartás: H - Sze - P: 13-19 óra, 
K-Cs:10-16 óra, Szo.: 9-14 óra
Süni és barátai baba-mama klub
március 26. 10.30 óra
INTERNET FIESTA a könyvtárakban 
március 23-31 között: NagyiNet, SuliNet
Áprilisi rendezvények a Zsókavár utcai könyvtárban
április 3. 15.00 óra Húsvéti játszóház
április 3. 17.00 óra Zsókavár-Rókavár irodalmi játszóház
április 9. 10.30 óra Süni és barátai – baba-mama klub

PALOTAI MŰVÉSZETI KÖZPONT
1153 Bocskai u. 70-78. T.: 271-0842
HUBAY HANGVERSENYTEREM
2009. március 25., kedd 17.30 óra
HÓVÉGI KONCERT

KÉPZŐMŰVÉSZETI GALÉRIA
2009. március 4-25.
A Képző- és Iparművészeti Szakközépiskola 
művésztanárainak kiállítása
2009. március 27-28.
IV. ORSZÁGOS FESTÉSZET VERSENY
A verseny pályamunkáiból kiállítás nyílik.

CSOKONAI MŰVELŐDÉSI KÖZPONT
1153 Eötvös u. 64-66. T: 307-7285

CSOKI MOZGÓ – nyugdíjas filmklub
Március 26. 15 óra 2x2 néha 5
Április 9. 15 óra Dúvad
Belépő: 200 Ft
KUGLI KLUB
Március 27. 20.30 óra
Belépő: 1200 Ft
GYERMEKSZÍNHÁZ
Bóbita Bábszínház: Ludas Matyi
Március 29. 10.30 óra
Mesénkben humorral, különböző báb-
technikákkal elevenítjük meg Ludas 
Matyi és libája, Galiba történetét. 
Belépő: elővételben váltott jegy: 
700 Ft, családi jegy (3 fő) 1800 Ft, 
előadás előtt váltott jegy: 850 Ft, csalá-
di jegy (3 fő) 2100 Ft.
GÖRÖG TÁNCHÁZ a Maskarades 
együttessel
Április 4. 18-22 óra
Belépő: felnőtt 600 Ft, gyerek 400 Ft.
HÚSVÉTI KÉSZÜLŐDÉS
Április 5. 10-14 óra
Gondoltál már arra, hogy Húsvétkor 
te is megajándékozhatnád szüleidet, 
testvéredet, barátaidat? Tudod, hogy 
a legnagyobb öröm a saját készítésű 
ajándék? Gyere el hozzánk és ajándék-
tárgyaidhoz nemcsak ötletet adunk, 
hanem alapanyagokat is, melyeket a 
helyszínen megvásárolhatsz.
A belépés ingyenes.
Női torna
Kedd 19-20, csütörtök 19.30-20.30 óra
Zenés, apró mozdulatokból álló 
mélyizom és modern koreográfiára 
épülő gyakorlatok. Kedden kedve 
szerint kipróbálhatja az aerobik step-
padot is! Bérlet ára (8 alk.): 4000 Ft

Digitális fotó-műhely
Szerda 18-21 óra
A képi kifejezésnek is van nyelve, van-
nak eszközei, amelyeket nálunk meg 
lehet ismerni és lehet majd alkalmaz-
ni, hogy a fotó azt mutassa, amit lát-
tatni szeretnénk. Havidíj: 2000 Ft
Foltlelkek – foltvarró klub
Április 4. 9-12 óra
Tagdíj: 500 Ft/hó

KOZÁK TÉRI KÖZÖSSÉGI HÁZ
1154 Gábor Á. u. 58/c T: 410-5536

KÉZMŰVES ALKOTÓHÁZ 
március 23-án 15-19 óráig
Téma: Nemezelés. Húsvéti állatkák 
készítése tűnemezeléssel. Belépés 
díjtalan, csak anyagköltség térítés 
van. 
Akrobatikus rock’n’roll 
hétfőn és szerdán 16-17 óra
Új műfaj, a showtánc, az aerobik és a 
rock’n’roll ötvözésével korhatár nélkül. 
Részvételi díj: 5000 Ft/hó
Kezdő társastánc tanfolyam 
gyerekeknek
Pénteken 16 órától 
Részvételi díj: 5000 Ft/hó
Salsa tánctanfolyam 
péntek 18 óra, korhatár nélkül, pár-
ban, vagy egyedül.
Részvételi díj: 5000 Ft/hó

PESTÚJHELYI KÖZÖSSÉGI HÁZ
1158 Szűcs I. u. 45. T: 419-2006

BUDAPESTI GYERMEKBÁBOSOK 
TALÁLKOZÓJA
március 28-án, szombaton 10 óra
A Csoportok bemutató bábelőadásá-
ra várjuk az érdeklődőket.
Belépő 300 Ft 

HÚSVÉTI JÁTSZÓHÁZ
Április 4-én  10-13 óráig
Hagyományos tojásírás, tojásfestés 
berzselés. Belépő 400 Ft
Nosztalgia Buli 
Április 4-én, szombaton 20-01 óráig 
A 60-70-80-as évek slágereiből Lovasi 
Gábor DJ válogat. Belépő 900  Ft

ÚJPALOTAI KÖZÖSSÉGI HÁZ 
1158 Zsókavár u. 15. T: 410-0836

ZSÓKAVÁR GALÉRIA
Április 3-ig: KÖTELES LÉNA textil-
tervező iparművész festményeinek 
kiállítása. Megtekinthető a Közössé-
gi Ház programjaihoz igazodóan.
Aranyszamár Színház: SORSOKK
Bemutató előadás: 
április 4. szombat 18 óra
Zách Klárától, Kund Abigélen ke-
resztül, Ágnes asszonyig. Lányok, 
asszonyok, fiatalok, érettebbek. Mi 
a közös bennük? Elkerülhetetlen tra-
gikus, sorsuk. Arany János válasz-
tott balladái a női lélek súlyos, mély 
titkainak tudói. Az előadást, amely 
e titkok felfedésére vállalkozik, min-
denkinek ajánljuk, aki nem félti ma-
gát az efféle „mélyrepüléstől.”
Nyilvános főpróba: április 3. péntek 
10 óra. A belépés ingyenes, előzetes 
telefonos jelentkezés szükséges!
Belépő: 600 Ft
HÚSVÉTVÁRÓ JÁTSZÓHÁZ
Április 4. szombat 10-12 óra 
Húsvéti koszorúk és ajtódíszek ké-
szítése, mézesbáb sütés és díszítés. 
A játszóházban a család aprajának 
külön elfoglaltságot kínálunk! 
Belépő: 400 Ft + anyagköltség

www.csokonaimk.hu

KISS PÉTER kerületünk egyéni ország-
gyűlési képviselőjének (MSZP) foga-
dóórája március 25-én délután 16.30 
órakor lesz a XV. kerületi önkormányzat 
Polgármesteri Hivatalában. Kiss Péter a 
Bocskai utca 1-3 alatt várja az érdeklő-
dőket.

MEGHÍVÓ
A XV. ker. Önkormányzat Szocialista 
Frakciójának 2009. április 7-én kedden 
18.00 órakor kezdődő nyílt fogadóórá-
jára és lakossági fórumára a Kolozsvár 
Általános Iskolába (XV. Kolozsvár u. 1.) 
A rendezvény házigazdája TÓTH IMRE 
frakcióvezető. Közreműködnek: HAJDU 
LÁSZLÓ polgármester, országgyűlési 
képviselő, GYURCSÁNSZKY JÁNOS 
alpolgármester, DR. PÁLINSZKI ANTAL 
alpolgármester, DR. HETYEI LÁSZLÓ 7. 
sz. vk. önkormányzati képviselő, KIRÁLY 
CSABA 8. sz. vk. önkormányzati képvi-
selő, alpolgármester. Jöjjön el! Tegye 
fel kérdéseit, mondja el véleményét! 
HÍVJUK! VÁRJUK! Magyar Szocialista 
Párt XV. kerületi Szervezete 

�
Az MSZP frakció képviselői egyéni 
fogadóóráikon is sok szeretettel vár-
ják a lakosokat.
Árkosi Sándor (Rákospalota, 1. sz. vk.) 
április 14. (kedd) 17 óra Károly Róbert 
Általános Iskola (XV. Bogáncs u. 51-53.). 
Ambrus János (Rákospalota, 4. sz. 
vk.) április 14. (kedd) 16 óra Klapka 
utcai Óvoda (XV. Klapka Gy. u. 27.). 
Marsovszky Györgyné (Rákospalota, 
6. sz. vk.) március 26. (csütörtök) 17 óra 
Általános Iskola (XV. Tóth István u. 100.). 
Dr. Hetyei László (Pestújhely, 7. sz. vk.) 
április 9. (csütörtök) 18 óra Kolozsvár 
utcai Általános Iskola (XV. Kolozsvár u. 1.). 
Király Csaba (Pestújhely, 8. sz. vk.) ápri-
lis 6. (hétfő) 13:30-17:00 Polgármesteri 
Hivatal (XV. Bocskai u. 1-3.) és április 
16. (csütörtök) 17:00-19:00 Kolozsvár 
utcai Általános Iskola (XV. Kolozsvár u. 
1.). Gyurcsánszky János (Újpalota, 10 
sz. vk.) április 14. (kedd) 17:30-19:00 
Lakásszövetkezet Iroda (XV. Nádastó 
park 31.) Baracskay Éva (Újpalota, 
11. sz. vk.) április 2. (csütörtök) 16 óra 
Micimackó Óvoda (XV. Kontyfa u. 1.) és 
április 9. (csütörtök) 16 óra Arany Alkony 
Nyugdíjasház (XV. Bánkút u. 67-69.). 
Varga Imre (Újpalota, 12. sz. vk.) április 
7. (kedd) 17 óra Kontyfa Általános Iskola 
(XV. Kontyfa u. 5.). Dr. Pálinszki Antal 
(Újpalota, 13. sz. vk.) április 8. (szer-
da) 17 óra Hartyán közi Általános Iskola 
(XV. Hartyán köz 2-4.). Móricz Eszter 
(Újpalota, 14. sz. vk.) április 6. (hétfő) 16 
óra Nyugdíjasház (XV. Erdőkerülő u. 34.) 
és április 6. (hétfő) 17 óra Gondnoki Iroda 
(XV. Erdőkerülő u. 25.). Németh Angéla 
(Újpalota, 16 sz. vk.) március 26. (csü-
törtök) 16 óra László Gyula Gimnázium, 
Általános Iskola és Óvoda (XV. Kavicsos 
köz 4.). Tóth Imre (Újpalota, 17. sz. vk.) 
április 2. (csütörtök) 17 óra Általános 
Iskola (XV. Neptun u. 57.) és április 
15. (szerda) 17 óra Végvár Ifjúsági Ház 
(XV. Drégelyvár u. 6.). Bringye Viktória 
(Rákospalota) április 9. (csütörtök) 
17 óra Czabán Samu Általános Iskola 
(XV. Széchenyi tér 13.). Molnár István 
(Rákospalota) március 30. (hétfő) 17 
óra Károly Róbert Szakközépiskola (XV. 
Sződliget u. 24-30.). 

�
Képzőművészeti kiállítás Kedves 
Örökifjú Barátunk! A „Mi itt vagyunk!” 
nyugdíjas „Ki mit tud?” Pódium képzőmű-
vészeti kategóriájába nevezett alkotók 
műveinek kiállítása április 6-11. között 
a Polgár Centrum galériáján (IV. Árpád 
út 66.) hétfőtől csütörtökig 10.00-16.00 
óra, pénteken 10.00-14.00 óra között 
tekinthető meg. 
A kiállítás legszebb darabjait szava-
zatuk alapján Önök választhatják ki, 
ezért részvételükre és szavazatukra 
számítunk!
A kiállítás nyilvános, minden kedves 
érdeklődőt szeretettel várunk! 

Hajdu László és Kiss Péter
országgyűlési képviselők

�
Nyílt délelőtt a Micimackó Óvodában  
Április 8 -án, szerdán 8.00 órától 
10.30-ig  nyílt délelőttöt tartunk a jöven-
dő óvodásaink ÉRDEKLŐDŐ SZÜLEI  
számára. (Kérjük, váltócipőt hozzanak!) 
Szeretettel várjuk kedves Vendégeinket 
kisgyermekükkel együtt!  

Az óvoda dolgozói

A Fidesz-KDNP-VP frakció képviselői 
2009. március-áprilisában is szere-
tettel várják Önöket fogadóóráikon az 
alábbiak szerint:
Dr Balázs Zoltán (Rákospalota): már-
cius 26. csütörtök 17:00 és 19:00 
óra között, KDNP iroda, Beller Imre u. 
6. (Sódergödör lakótelep), Dr Balogh 
András (Újpalota): március 26. csütör-
tök 17:00 és 19:00 óra között, Újpalotai 
Közösségi Ház, Zsókavár u. 15. Báder 
György (Pestújhely): április 6. hétfő 
17:00 és 18:00 óra között, Pestújhelyi 
Közösségi Ház 127. szoba, Szűcs I. u. 45. 
Báthory Erzsi (Újpalota): április 7. kedd 
17:00 és 19:00 óra között,  Újpalotai 
Közösségi Ház, Zsókavár u. 15. Goró 
Oszkár (Rákospalota): Telefonon tör-
ténő egyeztetés alapján: 20/527-9207. 
Gyurkovics Miklós (Rákospalota): 
április 8. szerda 18:00 és 20:00 óra 
között, Csokonai Művelődési Ház, 
Eötvös u. 64-66. Koteschelné Tóth 
Erika (Újpalota): Telefonon történő 
egyeztetés alapján: 20/559-8520. 
LÁSZLÓ TAMÁS országgyűlési kép-
viselő (Újpalota): március 26. csü-
törtök 17:00 és 19:00 óra között, 
Újpalotai Közösségi Ház, Zsókavár u. 15. 
Telefonon történő egyeztetés után más 
időpontban is. Tel: 70/312-0488. Novák 
Ágnes (Rákospalota): április 8. szerda 
18:00 és 20:00 óra között, Csokonai 
Művelődési Ház, Eötvös u. 64-66. 
Vizér Klára (Újpalota): március 26. 
csütörtök 17:00 és 19:00 óra között, 
Újpalotai Közösségi Ház, Zsókavár u. 15. 
Telefonon történő egyeztetés után más 
időpontban is. Tel: 20/994-8264. 

�
A FIDESZ-KDNP-VP frakció képviselői 
tájékoztatják az érdeklődőket, hogy a 
képviselő-testület következő ülését 
március 25-én szerdán 14:00 órai kez-
dettel tartja a Polgármesteri Hivatal 
Dísztermében. Az ülések nyilvánosak, 
akár néhány napirend meghallgatására 
is érdemes beülni. Az aktuális előterjesz-
tések (melyek címe olvasható a www.
bpxv.hu honlapon) számától függően az 
ülések általában 22:00 óráig tartanak. 
Ha tehetik, győződjenek meg személye-
sen, hogy képviselőik miként intézik az 
Önök ügyeit. 

�
A Társadalom és közélet sorozatban 
2009. március 26-án csütörtökön 18  
órai kezdettel ÁNGYÁN JÓZSEF egye-
temi tanár, országgyűlési képviselő 
Város és vidéke, lakótelep és falu sor-
sa a mai Magyarországon címmel tart 
előadást az újpalotai katolikus templom 
közösségi termében (Újpalota, Hősök 
útja, a Pattogós utcai iskola közelé-
ben). Házigazda: László Tamás ország-
gyűlési és önkormányzati képviselő.  

�
Az Magyar Vöröskereszt XV. kerületi  
Szervezete olcsó jó minőségű hasz-
nált ruhaneműből szociális akciót szer-
vez   március 25-én szerdán 7 és 15 
óra között az orvosi rendelő baloldali 
lépcsős feljárójánál.  Zsókavár u. 42-44. 
Mindenkit szeretettel várunk.

Hódít a mongol kasmír 
Mongol Kereskedőnapot tartottak a tél 
végén az AsiaCenterben; a nehéz világ-
gazdasági helyzetben a mongol vállal-
kozások így próbálnak kitörési lehetősé-
get találni Magyarországon, és rajtunk 
keresztül Európában.
Hazánkba 17 cég képviselője érkezett, 
hogy új kapcsolatok építésével megta-
lálják a tradicionális alapanyagokra épü-
lő termékeik piacra jutásának útját.

�
Az AsiaCenterben 2005 őszén nyílt meg 
nyolc mongol vállalat Magyarországi 
képviseletét ellátó kereskedelmi és infor-
mációs központ. 
A nemzetközi piacokon hódító GOYO 
cég ma már évente 500 tonna kasmírt és 
gyapjút, 250 tonna feldolgozott kasmírt, 
illetve 160 tonna kasmír fonalat termel 
világszínvonalú technológiával, a leg-
jobb minőségben.  

�
Ezúton közö l jük a Rákospalota 
Pestújhely Újpalota Egészségvédelmi 
Közalapítvány 2008 évi pénzügyi 
beszámolóját. Az alapítvány nyitó egyen-
lege: 5.188.123 Ft., bevétele: 984.454 Ft., 
kiadása: 423.330 Ft., záró egyenlege: 
5.749.247 Ft.                                                                                                                      
Dr. Ozsváth Gyula, az alapítvány elnöke 

„Mi itt vagyunk!” 
Jubileumi „Ki mit tud?” Pódium ren-
dezvénysorozat nyugdíjasoknak
Kedves Örökifjú Barátunk! Örömmel 
tájékoztatjuk Önt, hogy a Jubileumi „Ki 
mit tud” Pódium következő előadására 
március 25-én (szerdán) 15 órai kez-
dettel kerül sor a Polgár Centrumban 
(IV. Árpád út 66.). A zenés, szórakoz-
tató rendezvényen az összes műfaj, 
kategória képviselteti magát egy-egy 
színes előadás keretében. Érdeklődni 
lehet személyesen az MSZP XV. kerü-
leti szervezetének irodájában az Eötvös 

utca 8. szám alatt hétfőtől – péntekig, 
8:00-16:00 óra között, vagy telefonon a 
307-63-20-as számon. Minden kedves 
érdeklődőt szeretettel várunk! 

Hajdu László, Kiss Péter
országgyűlési képviselők

�
Az Arany Alkony Idősek Otthonában 
(Bp. XV. Bánkút u. 67-69.) minden 
szombaton 15.30-kor ökumenikus 
bibliaóra van. Áprilisban szolgálnak: 
4-én SZILÁGYI-SÁNDOR GABRlELLA 
református lelkész, 11-én TÁL ZOLTÁN 
római katolikus pap, 18-án SIMON 

ANDRÁS grafikus művész, 25-én 
RŐZSE ISTVÁN evangélikus lelkész. 
Minden érdeklődőt szeretettel várnak!

�
A MICIMACKÓ ÉS A TERMÉSZET 
ALAPÍTVÁNY megköszöni a 2008.
évi 1 %-os támogatásokat, melyből 
153000.- Ft gyűlt össze. Ezt az össze-
get az óvoda udvarán kerti ivókutak 
kialakítására szeretnénk fordítani. 
Kérjük, adójuk 1 %-ával a 2009. évben 
is támogassák a Micimackó Óvoda 
alapítványát, melynek adószáma: 
18161265-1-42.  
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Porotherm-, Mátratherm-, cserép és Ytong 
rendszerek. Zsalukő, pala, kátránypapír, cement, 
mész, homok, sóder. Falazó és vakoló készhabarcsok, szigetelő- és tetőfedő anyagok, 
burkoló és dísztéglák. Termőföld szállítás. Kerti dísznád, faszén.

Konténeres sittszállítás, fuvarrendelés.
Ha építkezik, ha fázik, csak egy telefon és MALAKY máris szállít!

ÉPÍTŐ- ÉS TÜZELŐANYAG 
KERESKEDÉS

MALAKY KFT.
Bp. XV. Rákos út 173.

Nyitva tartás: 
H-P 7-17; Szo 7-12

Telefon: 
308-0052, 306-9338, 306-9673

VAGYONVÉDELMI SZOLGÁLTATÓ ÉS 
KERESKEDELMI KFT.

1154. Budapest, Tompa Mihály u. 45.
tel./fax: 305-0156, 305-0160, 306-0170

e-mail: palsec@axelero.hu www.palsec.hu
Elektronikus riasztórendszerek telepítése,

eseti- és átalánydíjas karbantartása
24 órás diszpécserszolgálattal,
Észak-Pesten járőrszolgálattal.

Zártláncú videórendszerek,
beléptetőrendszerek telepítése, üzemeltetése.
Rendészeti, portaszolgálati feladatok ellátása.

Telephely, ingatlanőrzés.
Pénz-, értékszállítás, értékkísérés.

Hagyományos vagyonvédelmi tevékenységek.

„TESTRE SZABOTT BIZTONSÁG”

Fogorvosi rendelõ
és fogtechnikai
laboratórium 8-20-ig

Fogpótlások
48 óra alatt is!
Cím: 1142 Budapest,

  Erzsébet királyné útja 97/B-C
Tel.: 252-1421W
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Fót

Munkatársakat 
keresünk!

Egy mosollyal több

A Cora hipermarket fóti áruháza az
alábbi munkakörökben várja
jelentkezésüket:
-Pénztáros
-Pék
-Csemege pult eladó
-Szakács

Várjuk minden érdeklődő jelentkezését írásban a 27/360-951-es faxszámra 
(fényképes önéletrajz, kísérőlevél) vagy a következő címre, a betöltendő állás megjelölésével:

Magyar Hipermarket Kft. Humán Erőforrás 2151 Fót, Fehérkő út.1.
E-mail: rh-ft@cora-h.hu

Legyen Ön is a Cora munkatársa!

Amiért érdemes csatlakoznia
hozzánk:
-versenyképes jövedelem
-1 havi munkabérnek megfelelő jutalom
értékelés után

-étkezési utalvány
-munkába járás költségeinek támogatás
-folyamatos szakmai képzés
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ADÁS-VÉTEL-CSERE
Szépséghibás és használt hűtők, 

mosógépek, televíziók 
legnagyobb választékban, 

leg jobb áron.
1075 Bp. Wesselényi u. 40.
Tel.: 352-0277

KERT TELEK RENDEZÉS
Metszés, permetezés, fakivágás, bozótirtás, 

tereprendezés, fűkaszálás, gyeptelepítés. 
Kerítés, öntözőrendszer kiépítése, 

térkövezés.
Tel.: 06-1/786-5872, Fax: 06-1/785-7344, 

Mobil: 06-70/422-9445
E-mail: mu0000@freemail.hu

TAKARÍTÁS
Irodák, intézmények, üzemek, társasházak, 

magánlakások rendszeres takarítása. 
Szőnyeg, kárpit, ablaktisztítás (nagytakarítás), 

homlokzattisztítás (alpintechnikával).
Alapterületek gépi tisztítása. 

Megbízhatóan referenciákkal.
Tel.: 06-1/786-5872, Fax: 06-1/785-7344, 

Mobil: 06-70/422-9445
E-mail: mu0000@freemail.hu

KONYHABÚTOR, 
ELŐSZOBABÚTOR, 

GARDRÓB
készítés, felújítás, szállítás, szerelés, 

ingyenes felmérés és árajánlat
UNIVER SZERVIZ KFT.
1157 Budapest, Zsókavár u. 47.

Tel.: (06-1) 410-9798, (06-30) 343-3512

MOSÓGÉP
Villanytűzhely, mikrosütő

javítása garanciával.
Tel.: 453-0567

06-30/931-9955, 453-0568

GÁZKÉSZÜLÉK SZERVÍZ
és ALKATRÉSZÜZLET

1046 Bp. Nádor u. 73. 
369-0422, 06-30-960-1138

KÉSZÜLÉK CSERE!
Szervíz: 

230-7669; 06-30-221-5214

R E D Ő N Y
készítés és javítás

Szántai Sárközi Ambrus
1152 Arany János u. 44.

3 0 6 - 0 1 - 0 9

ZÖLDKÁRTYA
diesel és benzines autóra

Autójavítás, vizsgáztatás.
KAROSSZÉRIA, KIPUFOGÓ 

és kisebb javítások.
Cím: XV., Obsitos u. 30.

Telefon: 306-9596
H-P: 8-20h, Szo: 10-17h

FOGÁSZATI

RÖNTGEN
kis és panoráma

GYÓGYLÁMPÁS KEZELÉS!
1152 Bp. Szilaspark 5. sz. fsz. (Pólus mellett)

Rendelési idõ: H-P: 8-20 h
Tel.: 414-0146 és 306-5571

AJTÓ KÁRPITOZÁS

KÁRPITOS
MESTER

AKCIÓS ÁRON VÁLLALJA 
kárpitos bútorok felújítását olcsó 

szövetválasztékkal. Díjtalan kiszállás, szállítás.

WertiBAU ‘96 Kft.
VAS-MŰSZAKI 

LAKÁS ÉS KONYHA-
FELSZERELÉSI BOLT

1155 Kolozsvár u. 51
Piaccal szemben

Nyitva tartás — H-P: 8-17 h
Tel: 419-7489  Fax: 414-0261

Zár, vasalás, szög, csavar, 
szerszám, vágókorong, elektróda,

zománc és műanyag áru, 
rozsdamentes edény, kés, olló,

üvegáru.
Bankkártya fizetés is!

 T Ü Z É P
A PESTÚJHELYI ÚTI

 ISKOLÁVAL SZEMBEN
ÚJ FUVAROSOKKAL

www.epitoanyagokhaza.hu
KIBŐVÜLT VÁLASZTÉK

FOLYAMATOS ÁRUKÉSZLET
SZAKTANÁCSADÁS, HÁZHOZSZÁLLÍTÁS
HOMLOKZATI HŐSZIGETELŐ 

RENDSZER
CONSTRUMA vásári 

kedvezmények a telep-
helyünkön igénybe vehetők
TEL.: 419 9570
06 20 5656 210

NYITVA: 
HÉTFŐ-PÉNTEK 7-17h

SZOMBAT 7-13h

MINŐSÉGI ÉPÍTŐELEMEK 
PINCÉTŐL A TETŐN ÁT 

A KERTIG!

Dajka, gyógypedagógiai,
pedagógiai, 

asszisztens képzés.
KASZA SZAKKÉPZÉS

Tel.: 2765918
/Ny.sz.: 01-0064-04/

V & V

FOGTECHNIKAI
LABOR

Precíziós kivehető,
rögzített fogpótlások

készítése - mérsékelt árakon.
Nyugdíjasoknak

kedvezmény!
Bp. XV.

Madách u. 35.
Tel.: 417-1276

KÖNYV E L É S
Pestújhelyen

XV. Darnó u. 7. sz.
Kft-k, Bt-k teljeskörű könyvelése

visszamenőleg is, 
könyvelői felelősségbiztosítással

Tel:06-70-589-7808

OLCSÓ ISKRA AUTÓ AKKUMULÁTOROK 
AZ ORSZÁGOS FORGALMAZÓTÓL!

DECOM KFT.
1087 Budapest, Asztalos S. u 5-7.

Tel.: 313-8245, 
06-30/638-6001

www.decom.hu

PSZICHIÁTRIAI, 
ADDIKTOLÓGIAI 

magánrendelő Rákospalotán.
Szorongásos állapotok, pánikbetegség, 

depressziós panaszok, alkoholprobléma, stb. 
kezelésére. 

Rendelési idő: kedd és csütörtök 16-20 ó.
Bejelentkezés: 06 - 30 - 502 - 2693

DR. PETI ERZSÉBET FŐORVOS

XV. Neptun u. 40. sz.
A nálunk vásárolt motorolajat 

ingyen kicseréljük.
FÉKJAVÍTÁS, SZÁMÍTÓGÉPES 

FÉKHATÁSMÉRÉS.
VIZSGÁRA FELKÉSZÍTÉS, VIZSGÁZTATÁS

Tel.: 416-3163 és 06-20-946-9467

AUTÓJAVÍTÁS HÁZTARTÁSI-GÉP SZERVIZ
Hűtő-, mosógép, tűzhely, TV,

DVD, mikró, porszívó javítása.
1152 Rákos út 76-78.

Tel.: 418-2676
Nyitva: 9–17-ig

OLCSÓN
szövetmintával 

székek kárpitozása
asztalos munkával
együtt: 1500 Ft-tól
Tel.: 419-2952

06-20-495-3377

PÁL  AUTÓ HÁ Z
MŰSZAKI 

VIZSGAÁLLOMÁS
- műszaki vizsgáztatás
- zöldkártya
- eredetiség vizsgálat
- időszakos szervíz rövid határidővel
- műszeres motordiagnosztika
- hibakód olvasás
- klímarendszer tisztítás
- fényszóró állítás

1158 Budapest (Pestújhely),
Árvavár u. 7/b.

www.palautohaz.hu
e-mail: palautohaz@palautohaz.hu

Tel.: 414-0338, Fax: 414-0339

OSB-lap, BETONYP, 
GIPSZKARTON

és tartozékai
LAMBÉRIA, FAROST, BÚTORLAP

Faforgácslap, zsindely, Onduline tetőfedő 
lemez, THERWOOLIN.

XV. Kinizsi u. 138. Tel.: 306-0616

SOFTY ZUGLÓ
Instabil talpszerkezetű

GÖRDÜLŐTALPAS 
cipők és szandálok

a természetes talajon járás öröme, 
gyermekeknek és felnőtteknek.

FODOR GYÓGYSZERTÁR
1142 Bp. Erzsébet királyné u. 44. 

T.: 06-30/491-3072       H-P: 730-2000

A RÁVISZ
újra jelentkezik!
TV-Video, Hifi, kamera

számítástechnika
JAVÍTÁS, adásvétel, csere
1158 Bp. Drégelyvár u. 57-63.

Tel./Fax: 418-2225

Kiadó
Különböző alapterületű
helyiségek
 � irodák
 � műhelyek
 � raktárak
céljára a XV. kerületben az 
M3-as autópályához közel 
kiadók.

Tel.: (06-30) 311-0690

Landor Borok Háza
Tokaji, Egri (Bio bor is),
Mátravidéki, Szekszárdi, 

Villányi
minőségi borok üzlete.

1154 Budapest, Bánkút u. 11.
Tel.: 410-6054

ABA SÁMUEL UTÓDAI 
Régi kedves vendégként fogadta a XV. kerület márciusban Abasár küldöttségét. A Heves 
megyei község Rákospalotán edzőtáborozó focicsapatát dr. Lénártné Benei Anikó, a falu 
polgármester asszonya is elkísérte, aki a Budai II László stadionban mások mellett Hajdu 
László polgármesterrel, országgyűlési képviselővel találkozott.
- Nálunk otthon minden Aba Sámuelről, a harmadik magyar királyról szól, aki Abasárról 
származik. Még a focicsapatunk is Aba Sámuel SE néven szerepel a megyei II. osztály-
ban.
Abasár és a XV. kerület kapcsolata 2004-ben kezdődött. A kerület határától mindössze 20-
25 percnyi autóútra fekvő település vezetői akkor hívták baráti látogatásra a XV. kerület 
vezetőit és az önkormányzat tagjait. A vendégeknek pedig annyira megtetszett a Mátra 
alján fekvő település, hogy a kapcsolatot azóta is ápolják egykori vendéglátóikkal. Ennek 
egyik szép példája, hogy immár több éve a bajnokság előtt néhány napra szállást és edzés-
lehetőséget biztosítanak az abasári amatőr labdarúgó-csapatnak.
- Korábban februárban került sor erre a rövid edzőtáborra, idén azonban a szokatlan hideg 
idő miatt ez március elejére tolódott – mondta dr. Géczi István, a Budai II László stadion 
igazgatója. - A körülbelül húsz fős küldöttség (felnőttek és ifi korú játékosok alkotják a 
csapatot) a városrész nevezetességeivel is megismerkedtek az edzések és edzőmérkőzé-
sek mellett. Az egyik ellenfelük az önkormányzat és a kerületi rendőrség közös csapata, a 
másik pedig a Budapest I. osztályban szereplő REAC junior gárdája volt. A polgármester 
asszony elmondta, náluk a sportolók „amatőrstátuszban” vannak, ami azt is jelenti, hogy 
pénzt nem kapnak, sőt, még ők fi zetnek azért, hogy játszhassanak. - Mégis nagy dolognak 
tartom az egyesület működtetését, mert e sportnak az egészséges életmódra való nevelés-
ben nagy szerepe van – fűzte hozzá.
- Ezen kívül tovább színesíti a falu kínálatát, amely szerencsére egyébként is gazdag. 
Abasár különlegességei közé tartozik az augusztus 20-i falunap, ezen például korábban a 
Fradi öregfi úk csapata, tavaly óta viszont a REAC együttese is a vendégünk. De említhet-
ném még a májusi katonai és bordal fesztiválunkat, mely mindig nagy tömegeket vonz.  
Abasár fő vonzereje – földrajzi elhelyezkedéséből adódóan – a szőlőtermesztés és a borké-
szítés. A szőlőt 460 hektáron termesztik, a bort pedig 320 pincében tárolják. A „produktu-
mot”, az abasári olaszrizlinget, lánykát, traminit és cabernet sauvignont pedig nem csak a 
település 2.700 lakója, hanem az ország minden borszerető polgára nagy becsben tartja.

STÍLUS ÉS ÉRTÉK!
Parafaburkolatok - Bambuszparketták

Svédpadlók - Intarziák
Lamináltpadlók

Teljeskörű kivitelezéssel, segédanyagokkal
www.parkettavarazs.hu
06-20/975-6543

VILLANYSZERELÉS
Családi házak, 

lakások teljes villanyszerelése.
Hibaelhárítás, kapcsolók, konnektorok, 

lámpák cseréje.

06-20/976-3339; 951-0095
www.airwatt.hu

airwatt@airwatt.hu

Budapest, XV. Bánkút u. 50.
Nyitva: H-P: 8-17-ig

Benzines és Dizeles
zöldkártya kiadás

Tel.: 410-56-03
Tel.: 06-20-9345-049

ifj. SZUHOPA JÓZSEF
autószerelő mester

minden típusú személygépkocsi 
kis- és nagyjavítása

műszeres motordiagnosztika
vizsgára felkészítés, vizsgáztatás

Elég Önnek egy gyertya a fűtéshez?
Amennyiben nem:

SZIGETELJEN!
Teljeskörű kivitelezés anyagokkal, 

tanácsadással.
www.szigetelesprofi.hu

06-20/975-6543

K I A D Ó
Rákospalotán új kertes családiház szuterénjé-

ben különálló 1,5 szoba, összkomfort, 
gépesített, részben bútorozott házrész 2 főnek 

internettel.  Kertkapcsolat biztosítva. 
Bérleti díj 50.000 Ft/hó + rezsi hozzájárulás.

T E L . :  2 7 1 - 1 2 5 0

Vállalom magánszemélyek 
személyi jövedelemadó 

bevallásának elkészítését, valamint 
társaságok Bér és TB ügyintézését.

JÓNA ANDREA 
mérlegképes könyvelő, TB szakelőadó

Tel.: 06-70/338-3527; 708-1447


